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V  západočeské metropoli se
v  loňském roce narodilo zase
o něco méně dětí. Matrika, kte−
rá je součástí Úřadu městské−
ho obvodu Plzeň 3, jich zazna−
menala 3401, předloni zde na
svět přišlo 3 565 novorozenců.
Chlapců je přitom opět více
než holčiček. 

„Zatímco v roce 2022 se v Plzni
narodilo 3861 dětí, o rok později
klesl počet novorozenců na 3565,
a v  loňském roce přibylo už jen

3401 miminek. Dá se také říct,
že trend vyššího počtu kluků je
u nás již dlouhodobý, dokazují
to statistiky několika posledních
let. Tak jen doufám, že jsou na to
tom v  jiných krajích opačně, a že
ti naši chlapci nezůstanou na
ocet,“ konstatuje s úsměvem sta −
rosta centrálního obvodu David
Procházka.

Děvčátek se v Plzni v roce 2024
narodilo 1 650 a chlapečků 1 751,
tedy o 101 více. Na svět přišlo ta−
ké 54 párů dvojčat, a stejně jako

v roce 2022 a 2023 se i vloni na−
rodilo 49 procent dětí nesezda−
ným párům. Stále se zvyšují počty
dětí, jejichž rodiče jsou cizinci. 

Dívčím jménům opět kraluje
Eliška, celkem tak pojmenovalo
svou dcerku padesát osm rodičů.
O deset méně přibylo Viktorií,
pěta čtyřicet je Sofií, třiatřicet
Emmiček a třicet holčiček dostalo
jméno Mia. 

Také první místo u chlapců zů −
stává stejné jako v  roce 2023,
hned pěta osmdesát kloučků do−

stalo jméno Jakub. „Druhé místo
patří Matyáš ům, jméno se zalíbilo
pětašedesáti maminkám. Pěta −
padesát novorozenců se pyšní
jménem Do minik, třiapadesát je
Honzíků neboli Janů a sedmačty−
řicet Adamů,“ říká místostarosta
Ondřej Ženíšek.

Nouze v  loňském roce nebyla
ani o neobvyklá jména. V  plzeň−
ských ulicích jste tak mohli potkat
například Hátu, Saminu, Thaliu,
Hermi niu, Lóru nebo Freju, pokud
jde o dívky a Zena, Vituse, Ticho −
míra, Spyrose či Se miona, co se
týká chlapců.

Trojka už zná také jméno svého
letošního prvního novorozence.
Je jím Mareček Sekyrka z  Rado −
byčic. Na svět přišel 1. ledna
2025 ve Fakultní nemocnici v Plz −
ni ve 12:54 hodin a na svůj spe −
ciální okamžik si dokázal pořádně
počkat. Maminka Kateřina měla
totiž termín porodu stanovený už
před Štědrým dnem. Marek vážil
3420 gramů a měřil 50 centi −
metrů. „Novopečení rodiče dosta−
nou od vedení obvodu finanční
dar ve výši pěti tisíc korun a mi −
minko stříbrný tolar s  věnováním
na památku,“ prozradil místo−
starosta Ladislav Nový.

Starosta centrálního obvodu (vpravo) David Procházka 

Také v Plzni klesá porodnost, 
chlapců je více než holčiček

Letošní první novorozenec
Mareček Sekyrka z Radobyčic
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Chcete vědět, jaké úkoly či události 
čekají v letošním roce 

na hejtmana či primátora? 
Je to snadné, stačí otočit list našich novin 

a začíst se do jejich vyjádření na str. 3. 
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Fakultní nemocnice Plzeň, kon −
krétně Klinika zobrazovacích me−
tod, se tak stala prvním pracoviš−
těm na světě, kde byla diagnos−
tická vyšetření touto novou meto−
dou zahájena, a zároveň první,
která disponuje všemi třemi 
aktuálně dostupnými modely této
technologie. 

„Nové photon−counting CT přístro−
je představují revoluční změnu
v diagnostickém zobrazování. Díky
polovodičovým detektorům, které
převádějí energii rentgenového záření
přímo na digitální signál, metoda
dosa huje vynikajícího prostorového
rozlišení a zároveň umožňuje snížit
radiační zátěž pacientů,“ uvedl před−
nosta Kliniky zobrazovacích metod
FN Plzeň prof. MUDr. Jiří Ferda, Ph.D.

Tyto CT přístroje díky počítání
fotonů dokáží zobrazit detaily v lid−
ském těle o velikosti 0,1 mm a sou−
časně oproti běžným CT přístrojům
snížit dávku záření. „Pro představu –
kdybychom chtěli jednoduše vy−
světlit důležitost této technologie,
mohli bychom ji přirovnat k pře −
chodu od černobílé televize s pixely
k barevné HD televizi,“ vysvětlil

Ing. Michal Čech, ředitel společnosti
Siemens Healthcare, která zařízení
do nemocnice dodala.

Největším benefitem nových pří−
strojů je bezesporu špičkové rozli−
šení. Pro lékaře je to obrovský po−
sun, obzvláště například při zobra−
zování plicní tkáně, cévních one−
mocnění nebo nádorů. Další výho−
dou je vyšší kontrast, který pomáhá

při diagnostice nádo−
rových onemocnění
a cévních mozko−
vých příhod. V nepo−
slední řadě pak nové
technologie tlumí ra−
diační zátěž. Vyšetře −
ní probíhá s nízkou dávkou záření,
což je klíčové zejména u pacientů
s onemocněními plic a skeletu.

„Instalace přístrojů proběhla
v rám ci modernizace stávajících 
pracovišť CT1 na Lochotíně a CT−Jih
v pavilonu 22 na Borech. Nákup
jsme hradili z vlastních zdrojů, tedy
z rozpočtu nemocnice, celkem se
jednalo zhruba o 84,7 milionů Kč.
Pro nás je klíčové poskytovat pa−
cientům kvalitní a inovativní zdra −
votní péči, a zároveň zajišťovat efek−
tivitu a modernizaci našich pracovišť,

proto v  tomto trendu budeme po −
kračovat,“ uzavírá ředitel FN Plzeň
doc. MUDr. Václav Šimánek, Ph.D.

Jako jediná na světe vlastní tři špičkové CT přístroje

Slavnostní uvedení CT přístrojů do provozu si nenechal
ujít ani ministr zdravotnictví Vlastimil Válek (vpravo), 
přednosta kliniky Jiří Ferda (uprostřed) a ředitel FN Plzeň
Václav Šimánek (vlevo). 
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Jaký nejdůležitější úkol či událost
máte před sebou v letošním roce?
Na to jsme se zeptali dvou nejvýznamnějších osobností

Plzeňského kraje a města Plzně.

Jako kraj máme před
sebou řadu úkolů, které
vychází jal z  dlouho −
dobých záměrů kraje,
tak i z pro in vestičního
rozpočtu, který krajské
zastupi telstvo pro letoš−
ní rok schválilo. Čeká
nás řada projektů ve
zdra votnictví, dopravě,
školství či sociální obla−
sti. Mám−li mluvit za
sebe jako hejt mana,
tak dlou hodobě je jed−
nou z mých priorit zdra−
votnictví a jeho dostup−
nost občanům. 

Chci, abychom udrželi
v chodu veškerá oddělení
našich krajských nemoc−
nic a současně nadále tato zaří−
zení modernizovali. Nemoc nice
budou mít nové urgentní příjmy,
připraven je projekt na výstavbu
nového monobloku Klatovské
nemocnice. Jedním ze zásad−
ních cílů je online pohotovost.
To je pro mě jeden z klíčových
projektů. Lidé v  kraji budou
moct být s  lékařem v  kontaktu
kdykoli a tím zvýšíme dostup−
nost a komfort zdravotní péče
v kraji. Řeším také situaci zubní
pohotovosti v  kraji, která na
mnoha místech chybí.

V  současné době se hodně
mluví o bezpečnosti, která se
stala jedním z  hlavních témat
nejen Plzně, našeho kraje, ale
dalších velkých měst v Česku.
V  tomto směru chci mnohem
víc spolupracovat s Policií ČR,
mapujeme situaci na Tachov −
sku, kde je řada cizinců a nele−

gálních ubytoven. Lidé v našem
kraji se musí cítit bezpečně!
Těší mě, že náš krajský  rozpo−
čet počítá také s  vysokými 
investicemi do modernizací
a budování sportovišť, protože
je nutné vést naši mládež ke
sportu a zdravému pohybu. 

Už teď z počátku roku se nám
podařilo uzavřít memorandum
o podpoře hasičů v kraji. Z kraje 
půjdou peníze na obnovu a mo−
dernizaci jejich vybavení a zá−
zemí. Jsou to právě dobrovolní 
hasiči, na které se lidé v men−
ších obcích v  případě potřeby
spoléhají a současně se tyto
spolky zásadně podílí také na
kulturním a společenském živo−
tě naši občanů. 

Hejtman Plzeňského kraje
MUDr. Kamal Farhan

Úkolů s tou nejvyšší prioritou
je několik a jednoznačného
favorita mezi nimi nemám.
Ale abych úplně neutíkal od
vaší otázky, pro mě osobně je
zásadní, aby se v Plzni dobře
žilo a abych dodržel sliby, 
které jsem Plzeňanům před
nástupem do funkce dal.

Intenzivně pracujeme na bu−
dování klíčové infrastruktury –
od té vodohospodářské přes
dopravní až po tu spor tovní,
podporujeme kultu ru, školství,
sociální služby, stavíme nové
sociální byty, inten zivně pracu−
jeme na rozvoji města. Na −
příklad nyní aktuálně star tuje
stavba vodovodu a kanalizace
na Rolnickém náměstí, kde to
bylo místním slibováno ještě
v období komunismu a já jsem
lidem před rokem slíbil, že ten−
to dluh splatíme.

Po rozhodnutí o zákazu ha−
zardu by ke konci letošního ro−
ku měl skončit i provoz heren
a kasin na území našeho měs−
ta. Také jsme zahájili rozšíření

zoologické zahrady, což se po−
vede jednou za generaci. Čeká
nás i řada dopravních staveb,
mezi ně patří především sta−
vební úpravy křižovatky U Jána
nebo rozšíření kruhového ob −
jez  du u Makra, což je ale přede−
vším investice státního Ředi −
telství silnic a dálnic. 

Z uplynulých dvou let ve
funkci ale vím, že Plzeňany nej−
více trápí bezpečnost a čistota
veřejného prostran ství. Z roz−
počtu jsem dofinancoval Čistou
Plzeň. Uklízíme a dočišťujeme
v nejvyšší možné míře, v bez−
pečnosti jsme udělali řadu kro−
ků, nyní je hlavní prioritou pře−
svědčit vládu ke změně zákona
tak, abychom mohli trestat no−
torické pachatele přestupků.

Primátor města Plzně 
Mgr. Roman Zarzycký
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V průběhu zimy nechá plzeňská
radnice vyčistit břehy a také 
do plnit písek na oblíbené pláže
u Velkého boleveckého rybníka.
Práce za 1,7 milionu korun, které
zajišťuje Správa veřejného statku
města Plzně, by měly být hotovy
do konce února. 

„Vím, že řada občanů mluví o Bo −
leváku jako o plzeňském moři, a to si

nový písek na plážích určitě zaslouží.
Naším cílem je, aby bylo lidem u bo−
leveckých rybníků dobře, byl v nich
dostatek vody, a to čisté vody po ce−
lou sezónu, a aby kolem nejnavště−
vovanějšího velkého rybníka měli
k dispozici zázemí na úrovni, tedy
převlékárny, možnosti občerstvení
a podobně,“ uvedl primátor města
Plzně Roman Zarzycký.

Podle náměstka primá−
tora pro oblast dopravy
a životního prostředí Aleše
Tolara využívá město ke

zlepšování podmínek u největšího
koupacího rybníka v Plzni zpravidla
i zimní měsíce. Loni tak dokončili
stánek pod Bílou Horou i nedaleké
převlékárny, koncem roku také oboj−
živelný žací stroj pokosil rákos při
březích. Letos chtějí doplnit pláže
pod Bílou Horou a na Ostende nově
dovezeným žlutým pískem.  

„Auta začnou písek přivážet již bě−
hem února. Než jej rozhrneme po
plážích, odstraníme zbytky rákosu,
který po rybníce roznesl vítr v době
jeho kosení. Doufáme, že nám to po−
časí dovolí a zima nebude tak tuhá,
aby byly břehy zamrzlé,“ řekl vedou−
cí oddělení vodního hospodářství
a rybářství Správy veřejného stat−
ku města Plzně Martin Gregar.

Vyčištění břehů od rákosu je sou−
částí zakázky na jeho sečení žacím
strojem, které proběhlo koncem loň−
ského roku. Správa veřejného statku
města Plzně za něj zaplatí zhruba
1,13 milionu korun včetně DPH. Za
dovezený písek včetně jeho rozhr−
nutí na místě pak dalších  586 tisíc
korun včetně DPH.

Pláže a břehy Velkého boleveckého
rybníka čekají změny za 1,7 milonů

Střípky 
z Plzně

Vaříme s chutí
Nový projekt Vaříme s chutí –
Školní jídelna roku 2025, kte−
rý spouští město Plzeň, má
pomoci zavést nové trendy do
školního stravování a ukázat,
že i ze zdravých surovin se dá
vařit chutně. Do klání se za−
pojilo 22 ze 24 školních jíde−
len, které zřizuje město, a je−
jichž kuchaři a kuchařky při−
praví pokrmy z ryb a luštěnin,
které kromě žáků a učitelů
ochutná také odborná porota.
Finále, do kterého z prvního
kola postoupí šest jídelen, se
uskuteční 9. května 2025. 

„Naším cílem je, aby se ve
školních jídelnách vařilo pes−
tré jídlo. Chceme ukázat, že
i ze zdravých surovin lze uva−
řit chutné pokrmy. Zároveň
věříme, že projekt napomůže
dostat blíže k dětem i třeba
méně oblíbené luštěniny nebo
ryby,“ uvedla náměstkyně 
primátora pro oblast školství
a cestovního ruchu Lucie
Kantorová s tím, že receptury
použité v soutěži dostanou pl−
zeňské školy k dispozici. 

Stavba roku 
na výstavě

Stavební díla, která vloni 
soutěžila o titul Stavba roku
Plzeň ského kraje, se předsta−
vují na Fakultě aplikovaných
věd Západočeské univerzity
v  Plzni. Jaké stavby v  loň−
ském ročníku soutěže uspěly,
jak vypadají a za co byly oce−
něny, to se mohou z výstav−
ních panelů dozvědět nejen
studenti univerzity, ale i ostat−
ní zájemci, výstava je v  pra−
covní dny přístupná široké
veřejnosti. Naposledy je tak
možné vidět pohromadě
všech 34 staveb zapojených
do soutěže Stavba roku
Plzeň ského kraje, a to na zá−
věrečné zastávce putovní vý−
stavy. Výstavní panely budou
na své poslední zastávce 
k vidění až do vypuknutí no−
vého ročníku soutěže, který
začíná 17. února.

Mimořádným úspěchem dvou mla−
dých pianistů, kteří ze zámoří při −
vezli bronz, se může pochlubit Zá −
kladní umělecká škola Chvále nická
v Plzni.  Svěřenci vedoucí klavírní−
ho oddělení Aleny Tiché – Antonín
Borovský a Jindřich Rosendorf – to−
tiž ve světovém finále soutěže ve
hře na dva klavíry obsadili v kate−
gorii „Profesioná lové“ fantastické
3. místo. Ve finále své síly změřili
se soutěžícími z USA, Číny, Mol −
dávie a Velké Británie. 

Oba mladí pianisté, kteří zároveň
reprezentovali i Českou republiku
a město Plzeň, se zúčastnili ve dnech
10. – 12. ledna 2025 v americkém
Colorado Springs světového finále
soutěže The United States Inter na ti o −
nal Duo Piano Competition. A s ohle−
dem na předem zaslanou nahrávku
zde byli zařazeni přímo do kategorie
„Profesionálové“. „Když jste hráli,
vzalo mě to na krásnou cestu a moje
srdce bylo s vaší muzikou. Je to moje
nejoblíbenější skladba od Rach ma −
ninova,“ složila medailistům poklonu
zakladatelka soutěže Linda King.

„Studovali jsme tu skladbu pod
trpělivým vedením paní učitelky

Aleny Tiché přes rok a i když je těž−
ká, hraje se nám spolu moc dobře,“
říká 22 letý Jindřich Rosendorf,
dnes student Institutu ekonomic−
kých studií na Fakultě sociálních

věd Univerzity Karlovy v Praze, zá−
roveň držitel ocenění Plzeňský
Orfeus junior z roku 2015. „Jsme
na sebe totiž velmi napojení, snad
i proto, že jsme spolužáci nejen ze
ZUŠ Chválenická, ale už od Základní

školy Tyršova v Plzni−Černicích,“
dodává s úsměvem Antonín Bo −
rovský, aktuálně posluchač VŠE
v Praze. Vzájemnou souhru ve hře
na dva klavíry si oba během uply−

nulých pěti let ověřili vedle řady tu−
zemských vystoupení i například
loňskou účastí na mezinárodní sou−
těži komorních souborů v Andoře,
kde rovněž jako jediní reprezentova−
li Českou republiku.  

Mladí umělci Antonín Borovský a Jindřich Rosendorf (vpravo) 
se svou učitelkou Alenou Tichou

Roční dřina přinesla pianistům úžasný úspěch
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Z mého příběhu
V roce 1999 jsem si po těžké ná−

maze při sportu způsobila výhřez
ploté nek. Mé tělo jsem mohla držet
pouze v pravém úhlu a nemohla cho−
dit. Každý i sebemenší pohyb mi
způso boval velkou bolest. Po úspěš −
ně provedené operaci jsem
se vzbudila narovnaná,
bez hrozné bolesti. Byl to
ÚŽASNÝ POCIT ŠTĚSTÍ
A VDĚČNOSTI, něco jako
znovuzrození. 

Za svého profesního ži−
vota jsem se nejdéle věno−
vala práci pečovatelky většinou
u imobilních klientů. Zde jsem také
nahlédla do anatomie lidí, kde stáří
a nemoc oslabily komplexně jejich
pohybový aparát a mým vyhraněným

cílem bylo jim konec života ulehčit
a usnadnit. Navíc jsem masáže zača−
la využívat také pro svoje dvě malé
a velmi aktivní děti, u nichž  zklidňují−
cí účinek vždy nastolí pohodu a klid.

Vnímám sílu masáže 
Navíc masáže vnímám jako důle−

žitou součást života již od svého dět−
ství. Vyrůstala jsem v úzkém kon −
taktu s vrstevníkem, který se narodil
se svalovou dystrofií. Jeho maminka

věděla, že nemoc
se vyléčit nedá, ale

dělala vše pro to, aby svému synovi
co nejvíce zkvalitnila život a dopřála
mu úlevu. Kromě toho, že masáže
praktikovala i na nás, nezapomínala
nás také poučit o tom, jak se správ−

ně masáže provádějí. Věřím,
že právě proto už od dětství
vnímám léčivou sílu masáže.  

Chuť a zároveň nutnost po−
znávat nové a neustále se roz−
víjející podněty, mě přivedly
k různým fenoménům této 
doby a zaměřila jsem se proto
i na doplňky stravy, které tělu
přináší vnitřní rovno váhu. Sa −
motný pohyb i masáže jsou
velmi důležité pro organismus

člověka, avšak nemohou být plno−
hodnotné bez správné rovnováhy
uvnitř, kterou lze těmito doplňky při−
vést ke stabilizaci organismu. 

Jsem tu pro vás, vážím si vaší 
důvěry. S úctou, láskou a pokorou
Patricie Balog.

Kde mě najdete 
a co všechno nabízím?
SPORTOVNÍ MASÁŽE
MASÁŽE PRO TĚLO I MYSL
REGENERACE S ACCESS BARS
LYMFATICKÉ MASÁŽE
BAŇKOVÁNÍ
PARAFÍNOVÉ ZÁBALY
MADEROTERAPIE
PORADENSTVÍ V OBLASTI ZDRAVÍ
BREUSSOVA MASÁŽ

Kontakt:
Slovanská Alej 24, Plzeň
Tel: +420  605 064 413

www.fitform−massage.com

Patricie Balog: Už od dětství vnímám léčivou sílu masáže
 Chcete dostat svoje tělo zpátky do formy?  Nastavit rovnováhu vašeho organismu? 
Ulevit od bolesti svalů, kloubů a zbavit se fyzického i duševního napětí?
Jsem tu pro vás. Jmenuji se Patricie Balog a věnuji se různým formám masáží.
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Nabídka vzdělávacích programů pro absolventy
základních škol:
Gymnázium, čtyřleté denní studium zakončené maturitní zkouškou, 
skladba předmětů je všeobecně zaměřena, individuální přístup 
ke studentům, možnost studovat dle IVP. 

Obchodní akademie, čtyřleté denní studium zakončené maturitní 
zkouškou. Zaměření si student vybírá od třetího ročníku.
Toto studium má tato zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo, Počítačová grafika a 3D, 
Provoz diplomatických služeb

Kominík, tříleté denní studium. 
Studium je zakončeno záverečnou zkouškou a získáním výučního listu.

Podnikání, dvouleté denní nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.
Probíhá výuka všeobecných i odborných, zvláště ekonomických předmětů.

Dálková forma studia v rámci dalšího vzdělávání
dospělých: výuka probíhá o sobotách.
Předškolní a mimoškolní pedagogika – čtyřleté dálkové studium 
a dvouleté zkrácené studium.

Obchodní akademie, čtyřleté studium zakončené maturitní zkouškou
jednotlivá zaměření:
Cestovní ruch, Veřejná správa a právo

Podnikání, tříleté dálkové nástavbové studium zakončené maturitní 
zkouškou. Studium je určeno pro absolventy tříletých učebních oborů.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu z tříletého oboru.

Kominík, jednoleté zkrácené studium.  
Studium je zakončeno závěrečnou zkouškou a získáním výučního listu.
Uchazeč musí předložit ověřenou kopii výučního listu jiného oboru 
nebo maturitní vysvědčení.

Trnkova 125, 345 61 Staňkov
e−mail: bastlova@bean.cz, 

tel.: 773 971 313, www.beanstankov.cz

pro školní rok 2025/2026:

Nová nabídka
vzdělávacích programů

Soukromé Střední odborné školy
a Gymnázia BEAN s. r. o.

Kominík – revizní technik spalinových cest 
– přípravný kurz a zkoušky. 

Výstupem je certifikát pro výkon revizí spalinových cest.
Veškeré informace o studiu také dostanete 

na telefonu 773 971 313. ROZHODNĚTE SE RYCHLE !

POZOR NOVINKA!

Přijďte k nám studovat.
Srdečně Vás i Vaše rodiče zveme k návštěvě naší školy, 

ve dnech otevřených dveří: 23. 11., 14. 12. 2024, 25. 1. 2025.
Možnost domluvit si termín osobní návštěvy.

Těšíme se na spolupráci s Vámi.
Mgr. Jitka Boříková, ředItelka školy

Vánoční svátky už máme sice  za
sebou, ale mnozí z nás se z dárků
těší stále. Zvláště z  těch, které
jsou tzv. trvalé a hlavně potřeb−
né. K  nim rozhodně patří diop−
trické brýle a že to není právě
levná záležitost, víme téměř
všichni. Tady však může nastat
velké ALE! Není nic horšího, než
dostat brýle, které nám  nesedí
anebo se nám nelíbí, či dokonce
dioptrie neodpovídají našim po−
třebám. 

Vím, máme záruku, můžeme
zboží vyměnit, ale komu se chce
absolvovat tuhle šarádu… A tady
je rada jediná – nejdříve ze všeho
zajít k odborníkovi, ke specialisto−
vi, který nám nejenom pomůže
s  výběrem, ale i změří zrak. Tedy
k  diplomovanému očnímu optiko−
vi, jakým je třeba Jakub Řeboun,
který pracuje v  plzeňské Optikár −
ně v ulici Otýlie Beníškové č. 20.
Proč se rozhodl právě pro toto za−
městnání?

„Původně jsem studoval peda−
gogickou fakultu, ale tam jsem se,

jednoduše řečeno,  nenašel. Sám
nosím brýle a vím, co to obnáší, a
tak mě napadlo, proč bych se o tu−
to profesi nemohl zajímat. Nevěděl
jsem, do čeho jdu, a po pravdě od
mého rozhodnutí mě neodradili ani
učitelé na této odborné škole,“ pro−
zradil Jakub, který se oboru věnuje
už 10 let, který praxi získal v men−
ších očních optikách.

V současné době má s kolegyní
optometristkou Jitkou Kubíkovou
vlastní oční optiku s  názvem

Optikárna. Protože mají stejný po−
hled na práci, vytvořili příjemné
prostředí, kde zákazník najde po−
hodu, dostatečný výběr skel i ob−
rouček. Dnešní zákazník se už to−
tiž nespokojí s  lecčím, je zdravě
vybíravý, ale v  Optikárně jsou na
něj připraveni.

„Chceme, aby se lidem u nás lí−
bilo, proto jsme vytvořili moderní
interiér, je opravdu desingový.
Vybrali jsme oproti běžným nabíd−
kám brýlí ty nejzajímavější a stylo−
vé, rád říkám, že jsou to brýle do−
slova hravé,“ sdělil Jakub Řeboun. 

Jakub Řeboun s kolegyní optometristkou Jitkou Kubíkovou 

Když oči hledají doslova
ty stylové a hravé brýle
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Program stabilizace a osnovy ven−
kova Plzeňského kraje na rok 2025
schválila rada kraje. Alokováno je
v  něm celkem 120 milionů korun
a na rozdíl od předchozích let tato
částka nezahrnuje dotace určené
na územní plány. Obce však mo−
hou požádat o vyšší jednotlivé do−
tace, než tomu bylo dříve.

„Tato podpora je určena obcím
na pořízení, opravy nebo rekonst −
rukce hmotného nemovitého ma−
jetku a technické infrastruktury, 
jako jsou např. opravy obecních
budov, místních komunikací, po−
žárních nádrží, na pořízení veřejné−
ho rozhlasu, rekonstrukci veřejné−
ho osvětlení, výstavbu dětského
hřiště nebo sportoviště. Udělena
může být i na opravu kapličky, hřbi−
tovní zdi a podobně,“ uvedl ná−
městek hejtmana pro oblast re−
gionálního rozvoje Petr Vanka. 

Žadatelem dotace může být obec
do 2000 obyvatel, ale také ty, které
žádají pro svou místní část do 500
obyvatel. Do tohoto programu se

mohou přihlásit i obce, které byly
oceněny v  soutěži Vesnice Plzeň −
ského kraje roku 2024.

Náměstek hejtmana Petr Vanka
také upozornil, že na rozdíl od
předchozích let mohou obce ten−
tokrát požádat o vyšší dotaci, než
tomu bylo v  předchozích letech.
Obce do 2000 obyvatel mohou
požádat o dotaci v  rozmezí 100−
600 tis. Kč (dříve max. 500 tis.
Kč), pro obce nad 2000 obyvatel
je max. výše dotace 300 tis. Kč.
Obce oceněné v  soutěži Vesnice
roku mohou získat dotaci až 
900 tis. Kč (v roce 2024 to bylo
700 tis. Kč). „Maximální výše do−
tace pak bývá navržena obcím,
které mají akce připravené k reali−
zaci, tj. mají uzavřenu smlouvu
o dílo, vydané stavební povolení,
anebo doložené celkové náklady
akce,“ upřesnil P. Vanka. Maxi −
mální podíl dotace na celkových
nákladech akce je 70 %. 

Předpokládaný příjem žádostí je
stanoven do 17. 2. 2025.

Celkem 120 milionů korun
na obnovu venkova

Dotační  program  „INKUBACE 
FIREM (2025)“, který schválili
krajští radní, je určen na podporu
a rozvoj mladých inovativních fi−
rem z Plzeňského kraje. Celkem je
v něm alokováno 2,4 mil. Kč, z to−
ho 2 mil. Kč jsou určeny  pro žada−
tele o dotaci a částka ve výši 400
tis. Kč půjde na administraci. 

„Chceme tím napomoci zvýšit
počet inovativních firem. Díky inku−
bačnímu programu získají tyto mla−
dé firmy metodickou podporu při
zpracování svého podnikatelského
záměru, zpětnou vazbu a poraden−

ství od odborníků a mentorů dle
svého zaměření,“ říká náměstek
hejtmana pro oblast IT a evropských
záležitostí Martin Rybár.

Finanční prostředky budou po−
skytnuty na projekty vybraných fi−
rem jako neinvestiční účelová dota−
ce na nákup specifických služeb,
které povedou k očekávanému roz−
voji jejich podnikání a dále k vývoji
nebo zavádění nových inovativních
produktů či služeb do praxe. Tato
účelová dotace však může být 
poskytnuta pouze firmám, které pů−
sobí v Plzeňském kraji.

„INKUBACE FIREM (2025)“
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Na stezce v  Plzni U Prazdroje
a na rondelu byly instalovány sčí−
tače cyklistů s displejem. Jsou na
cyklisticky frekventovaných mís−
tech v širším centru. Sčítače jsou
umístěny v  Karlovarské ulici za
Rondelem ve směru na Lochotín
a v  ulici U Prazdroje v blízkosti
historické brány Gambrinus.

Data z  nich poslouží k  pří pad −
ným úpravám nebo výstavbě do−
pravní infrastruktury. Za
instalaci sčítacích smyček
včetně obou zobrazova−
cích displejů zaplatí Sprá −
va veřejného statku města
Plzně celkem 987 360 ko−
run včetně DPH.

„Vždy, když rozhodujeme o vý−
stavbě či úpravách dopravní infras−
truktury, jsou pro nás čísla o stáva−
jícím provozu důležitá, ne−li klíčo−
vá. Dosud probíhala sčítání cyklistů
jen ručně, a to na vybraných mís−
tech. Nyní budeme mít k dispozici
kontinuální data, ze kterých lze 
vyčíst i trend v cyklistice dopravní
a volnočasové,“ řekl Aleš Tolar,
náměstek primátora pro oblast
dopra vy a životního prostředí.

„Sčítače cyklistů i pěších jsou
důležitou zpětnou vazbou pro
správce stezek. Právě díky nim lze
efektivně upravovat infrastrukturu
i režim jejího užívání tam, kde je
potřeba. Významně tak pomáhají
městským i obecním samosprá−
vám i správcům národních parků,“
uvedl Luboš Kala, ředitel obecně

prospěšné společnosti Partnerství,
která oba sčítače s displejem
v Plz  ni instalovala.

Sčítače počítají cyklisty, kteří
místem projeli, pomocí smyčky
v  asfaltovém povrchu stezky. Po
průjezdu se na displeji na stožáru
nad smyčkou zvýší číslo hodnoty
denního průjezdu o jeden. Sou −
časně se zvýší o jeden i na spod−
ním zeleně svítícím řádku, kde se

zobrazuje počet průjezdů za celý
rok. Sčítače počítají kromě cyklis−
tů i koloběžkáře s velkou cestovní
koloběžkou.   

Plzeň má ve schváleném Cyklo −
generelu 2024 více než deset vy −
tipovaných míst pro kontinuální
sčítání. Jde často o tzv. hrdla, te−
dy místa, kudy do města přijíždí 
velké množství cyklistů, ale také
o tzv. cyklovýpadovky, kudy do
města a z  města vyjíždí nejvíce
cyklistů. Na některých z  nich již
jsou instalovány inteligentní ka−
mery, které připojeným softwarem
umí detekovat průjezd cyklistů.
Během letošního roku by měla
být data ze všech sčítacích míst
zpřístup něna on−line.

Poloha sčítačů v mapě:
https://mapy.cz/s/nuburelumo 

Projíždějící cyklisty v Plzni
nově počítají dva sčítače
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Oslavu výročí deseti let od projektu
Plzeň – Evropské hlavní město kul−
tury 2015 připravila místní radnice.
Nabídne jedinečná představení,
která se odehrají v rámci České re−
publiky vůbec poprvé, ale i tradiční
festivaly obohacené o výroční pro−
gram. Lákat na akce po celý rok
chce město Plzeňany i turisty. 

Oslavy zahájí 8. března 2025 vel−
kolepá open air akce na náměstí
Republiky, která nabídne více než
čtyřhodinový program se světelnou
show, videomappingem i  obřími
světelnými loutkami, vrcholem pro−
gramu se stane 12. až 14. září pů−
sobivá vzdušná akrobatická show. 

„Rok 2025 bude pro Plzeň mimo−
řádný. Při pra vujeme oslavy a akce
evropského formátu, které nabídnou
pestrý program po celý rok. Pevně

věřím, že si oslavy jed notlivých 
jubileí společně užijeme a že se Plzeň
stane žádanou destinací v  mezi −
národním měřítku,“ uvedl primátor
města Plzně Roman Zarzycký.

Evropské hlavní město
kultury (EHMK) patří už
40 let k nejúspěšnějším
a vyso ce prestižním pro−
jektům Evropské unie, na−
pomáhá kulturnímu, so −
ciálnímu i ekonomickému
rozvoji daných měst i při−
lehlých regionů. Tak tomu
bylo i v Plzni, do té doby
pokládané za  industriální
město. Od roku 2015 za−
čala být vnímána jako
metropole, jež intenzivně
žije kulturou. Podíl na tom
má právě projekt Plzeň –
Evropské hlavní město

kultury 2015, jenž navázal na  kul−
turní a  historické tradice města
a přinesl výraznou proměnu zdejší
umělecké scény i  lokální infra −
struktury. Pro rok 2025 proto Plzeň

připravila jedinečný program pod
značkou Plzeň 2025.

„Plzeň 2025 připomene občanům
a návštěvníkům význam kultury
pro  naše město i  výročí 10 let od
úspěšného projektu Plzeň – Evrop −
ské hlavní město kultury 2015. Díky
podpoře města Plzně se představí
zahraniční i tuzemští umělci, z nichž
někteří budou mít se svým vystou−
pením unikátní premiéru v České re−
publice, např. francouzská divadelní
společnost Picto Facto a její show
Lampadophores. Do projektu budou
zapojeni také lokální kulturní aktéři
i samotní Plzeňané. Naším cílem je
nabídnout divákům nové, zajímavé
a  neotřelé zážitky, jejichž součástí
bude i reminiscence na rok 2015,“
doplnila Eliška Bartáková, radní
města Plzně pro oblast kultury
a památkové péče.

Atraktivní projekty
se odehrají především
v centru města, zejména
na náměstí Republiky.
Zároveň na podporu
akti vit lokálních kul −
turních aktérů vyhlásilo
město na podzim 2024
speciální dotační pro−
gram. Kompletní pro−
gram a bližší informace
k jednotlivým akcím pod
značkou Plzeň 2025 
budou prezentovány na
nově vzniklém webu
www.p l zen2025 .eu 
a na sociálních sítích. 

Více parkovacích míst, novou deš −
ťo vou kanalizaci i příjemnější pro−
stor získá vnitroblok v Korandově
ulici rozsáhlou rekonstrukcí. Ta
začala v polovině letošního ledna,
kdy vedení obvodu předalo stavbu
zhotoviteli. 

Cílem výstavby je rekonstrukce
dosavadní dešťové kanalizace.
„Dále pak navazuje rekonstrukce
současné komunikace, veřejného
osvětlení a výstavba nových par −
kovacích stání,“ uvádí starosta MO
Plzeň 3 David Procházka.

Úpravou tedy projde celý vnitro −
blok, který po dokončení stavby na−
bídne dvaasedmdesát parkovacích

míst. „Počítáme i s  přípravou míst
pro nabíjení elektromobilů a s místy
Kiss and Ride. Ty poslouží rodičům
k  přivážení a k vyzvedávání dětí
z nedávno zrekonstruované 16. ma−
teřské školy, která se zde nachází,“
říká 1. místostarosta centrálního
obvodu Pavel Šrámek.

Děti z  místní mateřinky uvítají 
také nový chodník, který je z budo−
vy dovede přímo na jejich hřiště.
Dosud na ně musely chodit po
nezpev něné, často blátivé cestě.
Přestavbu vnitrobloku by měli
stava ři zvládnout za osm měsíců.
Práce vyjdou na necelých devět
milionů korun včetně DPH.

V Korandově ulici začíná přestavba vnitrobloku

Tento výjimečný rok připomene projekt
Plzeň – Evropské hlavní město kultury
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SOCIÁLNÍ ČINNOST Čtyřletý maturitní obor, 75−41−M/01
Při studiu klademe důraz na rozvoj profesních a lidských kvalit žáků, empatii, komunikativní dovednosti, 
profesní etiku a na jejich pozitivní přístup ke klientům. V oboru sociální činnost je povinná maturita z ČJ, AJ
a odborných předmětů.

MECHANIK OPRAVÁŘ MOTOROVÝCH 
VOZIDEL – AUTOMECHANIK/AUTOMECHANIČKA
Tříletý učební obor vzdělávání, 23−68−H/01 zakončený závěrečnou zkouškou s výučním listem
Zaměření pro pracovníky autoservisů i pro řidiče kamionů
� Žák získá zdarma řidičský průkaz na osobní a nákladní automobil. Nabízíme za příplatek skupinu E, 

kurz na motorový manipulační vozík, školení na F−plyny (klimatizace). 
Výuka je zaměřena na přípravu profesionálních řidičů kamionů mezinárodní dopravy.

� Praxi může žák vykonávat ve firmě, kterou si sám navrhne.
� Zdarma kufřík s nářadím a měsíční příspěvek 500 Kč na ubytování v domově mládeže od Plzeňského kraje.

OPRAVÁŘ/OPRAVÁŘKA ZEMĚDĚLSKÝCH STROJŮ  
Tříletý učební obor, 41−55−H/01 zakončený závěrečnou zkouškou s výučním listem
Univerzální technický učební obor zaměřený pro řidiče kamionů i pro pracovníky opravárenských dílen.
� Žák získá zdarma řidičský průkaz na osobní a nákladní automobily, traktory. Nabízíme za příplatek skupinu E, 

kurz na motorový manipulační vozík, školení na F−plyny (klimatizace).
� Zdarma dva svářečské kurzy (CO2 a plamen).
� Zdarma kufřík s nářadím a měsíční příspěvek 500 Kč na ubytování v domově mládeže od Plzeňského kraje.

Priority školy: Vytváření klimatu ve škole. Inspirace názory žáků, kteří se mohou podílet na chodu školy prostřednictvím žákovské rady.
Pravidellná spolupráce s rodiči. Využívání netradičních způsobů výuky. Individuální přístup k žákům. Podpora inkluzivního vzdělávání.
Výhody školy: Bohatá nabídka exkurzí. Moderní vybavení učeben. Online informační systém klasifikace. Lyžařské a vodácké kurzy. Podpora 
využívání notebooků při výuce, neomezené připojení k internetu v prostorách školy (WIFI).  Moderní domov mládeže.
Vybavení: Školní jídelna � knihovna � moderní posilovna � nejmodernější didaktická technika.
Uplatnění absolventů: Perspeknivní uplatnění v širokém spektru sociálních služeb, jako jsou domovy pro osoby se zdravotním postižením, stacionáře,
pečovatelská služba, osobní asistence, nízkoprahová zařízení pro děti a mládež a jiné. Možnost pracovního uplatnění v celé Evropské uniii.

Díky dobřanské Římskokatolické
farnosti, městskému úřadu a ZŠ
Dobřany se konal už 24. ročník
Tříkrálové sbírky, která opět při−
nesla krásný výtěžek. 

Malí i větší koledníci z  prvního
a druhého stupně místní školy vyko−
ledovali celkem 190.902,− korun.
Výtěžek již tradičně rozdělí mezi
Dům sv. Aloise, který spravuje
Městská charita Plzeň, a Diakonii
Západ na podporu lidí s těžkým

mentálním postižením. „Výtěžek vy−
užijeme na podporu klientů s men−
tálním handicapem a poruchou
autistického spektra, kteří do −
cházejí do denních stacionářů
v Merklíně a Soběkurech nebo
trva le bydlí v Domově Radost
v  Merklí ně,” říká Barbora Uldry −
chová, vedoucí oddělení komuni−
kace Diakonie Západ. A dodává:
„Pro lidi s mentálním postižením
je stacionář mnohdy jedinou příle−

žitostí, jak se dostat mezi své vrs−
tevníky, jediný prostor, kde si mo−
hou najít přátele, příležitost, jak
být jinde než doma. Některé rodiny
si každodenní dopravu nemohou
dovolit financovat, klienti bydlí da−
leko, často kvůli handicapu není
v jejich silách jezdit autobusem či
vlakem. Z Tříkrálové sbírky část
nákladů na dopravu uhradíme.“

Tříkrálová sbírka v Dobřanech
má své kořeny v roce 2001, kdy

se poprvé konala na podnět pana
faráře Prokopa Jana Bahníka. Od
začátku sbírky se počet koledníků
a výtěžek postupně zvyšovaly, ně−
kolik let je již vítanou tradicí.  Za
uplynulých 24 let se sbírka stala
neodmyslitelnou součástí života
města. Každým rokem se stává
dů ležitější, koledníci se stali víta−
nými hosty v mnoha domácnos−
tech. Tento rok   opět překonali
rekord ní částku.

Rekordní výtěžek a tradice pomoci pokračují
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NA SLOVÍČKO S LÉČITELEM
Možná se Vám dostal do ruky letáček, na němž léčitel PhDr. Ladislav Kolářík, Mistr REIKI, informuje,
že pomáhá lidem u závažných, chronických i psychických onemocnění. V naléhavých případech i na dálku.
REIKI také vyučuje a zasvěcuje, poradny má v Praze i v Plzni. Odpověděl nám na pár otázek:

��Můžete čtenářům přiblížit, co je REIKI?
Je to japonské slovo. REI – vesmírné dávání života, KI – energie, tedy
vesmír ná životodárná energie. REIKI jako učení a metoda přírodního léčení
pocházejí z Tibetu od buddhistických mnichů a jsou staré přes tři tisíce let. 
V roce 1822 duchovní Mikao Usui objevil při meditaci klíč k léčbě. V roce
1980 bylo na celém světě 22 Mistrů REIKI. První klinika REIKI byla otevřena
v Tokiu, dnes jsou již v USA i jinde. V současnosti je ve světě více než
1000 Mistrů REIKI, kteří ji mohou předávat dál. REIKI energie působí na celý
oganismus, jde vlastně o vyrovnání toků energií přes sedm čaker. Čakra
je kanál, kterým proudí energie do těla a z těla ven. REIKI energie navodí
v čakrách rovnováhu, a tím se organismus zbaví nemocí, nebo se dá
předchá zet nemocem. REIKI energie rozpouští nádory, záněty atd., rovněž
harmo nizuje psychiku a dává radost do života.

� Co děláte, když léčíte?
Když zájemce ke mně přijde, zeptám se na křestní jméno, automatickou kres−
bou určím, kde jsou největší problémy v klientově těle. Výsledek si ještě potvr−
dím automatickým písmem. Změřím na stupnici pomocí kyvadla, na kolik pro−
cent pracují jednotlivé tělesné orgány. Klient mi diagnózu potvrdí na základě
lékařských vyšetření. Zdůrazňuji, že medicína je prvotní, REIKI je podpůrný
prostředek k léčbě. Pak přiblížím ruce ke klientovu tělu v místech, která jsou
bolavá, nedotýkám se. REIKI energie je zvláštní tím, že se sama roz e běh ne do
postiženého místa, kde je zapotřebí. Jedinečná v tom, že ji lze posílat na dálku
a vložit do ní myšlenku jako kód, co se má uzdravit nebo zlepšit. 

� Odkud berete REIKI 
energii?

Každý, kdo je zasvěcen, může požá−
dat o energii a ona pak do něho proudí
temenní sedmou čakrou a vychází ru−
kama. Energie vlastně léčitelem proté−
ká a je předávána klientovi. Obvykle
stačí dvě tři návštěvy, ale mám také
klienty, kteří za mnou jezdí každé dva
týdny. Jedno sezení i  se stanovením
diagnózy trvá 40 – 60 minut.

� Léčíte pouze energií?
Také používám k léčení metodu vy−
sokých duchovních zákonů, která
vychází z dávné tradice a chápání
našich předků, kteří považovali ve−
smír, přírodu a vše živé za jeden 
celek působící v jednotě. Vše dopl−
ňuji bylinnými připravky zvláště od
věhlasné léčitelky Boženy Kame −
nické. Tyto metody a REIKI předná−
ším na meziná rodním festivalu „Miluj
svůj život“ v Praze a také v Plzni. 

Osvětlení pod dva mosty a lávku
klenoucí se nad plzeňskou ná−
plavkou nechala nainstalovat
Správa veřejného statku města
Plzně. Nová designová svítidla

za necelý milion korun tak rozzá−
řila dří  ve potemnělá prostranství
a pomáhají navodit nevšední ba−
revnou atmosféru této lokality
v centru města. 

„Náplavky patří ve městech
k  oblíbeným místům pro od po   −
činek i různé kulturní akce. Ta
v  Plzni u Rad buzy ožívá akce mi
pravidelně. Jsem přesvědčen,

že právě při nich,
ale třeba i při zim−
ních cestách v pod −
večer lidé ocení 
lepší osvět lení. Díky
vítěznému návrhu
Ateliéru k světu bu−
dou nová světla
pod lávkou a oběma
mosty U Jána svítit
teplým bílým svět−
lem dolů, ale i ba−
revně na spodní
část mostovky,“ při−
blížil náměstek pri−
mátora pro oblast
dopravy a životního
prostředí Aleš Tolar. 

Osvětlení prosto−
ru pod mosty bylo

součástí návrhu náplavky, ale kvůli
finanční a časové ná roč nosti ne−
bylo realizováno. Z  průz kumů vy−
plynulo, že když je někde v  noci
světlo, tak prostory vy pa dají i fun−
gují lépe a je na místě i více čisto. 

„Už teď je pod mosty výrazně
méně odpadků. Proto bylo osvět−
lení jednou z hlavních priorit, když
jsme určovali, co dalšího do kon−
ce roku umístíme na náplavku,“
uvedl spoluautor návrhu náplavky
Jakub Mareš z Ateliéru k světu.

Pod mosty na náplavce u Rad −
buzy, kde bylo dřív běžné veřejné
osvětlení pouze pod mostem
v  Tyr šově ulici, bylo instalováno
15 moderních svítidel. Ta rozzářila
dříve potemnělá prostranství pod
mosty, která jsou využívána ke
kulturním akcím, a zlepšila tak
celko vou kvalitu prostoru pro po−
řadatele akcí i návštěvníky. Pod
Červenou lávkou jsou instalo −
vána LED svítidla se zdroji s teplou
bílou barvou s  korpusem svítidla
v  červené barvě, který zajišťuje
efekt červeného nasvícení kontur
lávky. Dále pod mosty U Jána
a v Tyršově ulici jsou   rovněž LED
svítidla ve variaci různých barev
podle architektonického záměru.  

Barevnou atmosféru vytváří 
nové osvětlení náplavky
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Mrazivé dny a taky několik centi −
metrů přírodního sněhu přispěly
k otevření další sjezdovky nej většího
lyžařského areálu Plzeň ského kraje
– Ski&Bike Špičák. K dosud otevře−
né jedničce Turis tické s dojezdem
po dvojce U Zalo meného (včetně
několika spojo vacích úseků), Spodní
Šanci, Lubáku, výukovým svahům
pod Sirotkem, K parkovišti a dětské−
mu hřišti s pohyblivým kobercem
přibyde oblíbená trojka Slalomová
(obtížnost červená).

„Už dnes spouštíme její horní část,
v pátek potom dolní, takže si lyžaři
a snowboardisté užijí další více než
1,4 km dlouhou trať. Celkem už se
tak u nás lyžuje na téměř 6 kilo −
metrech sjezdovek,“ uvedl Jan Kasík,
vedoucí střediska služeb Ski&Bike
Špičák. Další zpestření nabí zí sportu−

jícím návštěvníkům areálu Spodní
Šance s měřeným slalomem a večer−
ním lyžováním (vždy pátek, sobota,
středa) a ski krosová trať na dolním
úseku modré Turistické.

Oba dva víkendové dny pokračují
druhým turnusem pětidenní víken−
dové kurzy pro děti a začátečníky.
Ly žařská škola Špičák, akademie
Jose fa Tremla, pak samozřejmě na−
bízí dalším zájemcům o výuku lyžo−
vání/ snowboardingu své služby
každý den.

Aktuálně jsou v pracovních dnech
týdne na svazích střediska hlavně
lyžařské školní kurzy. Ná stup na la−
novku i ostatní vleky je naprosto
plynulý, nikde se nečeká. Každý den
čtyřsedačková lanovka a další vleky
startují v 8,30  a jejich provoz končí
v 16 hodin.

Špičák nabízí téměř
šest km sjezdovek

Plzeňská 21. ZŠ na Slovanech
rozšíří bilingvní výuku. Žáci se
budou v angličtině věnovat třeba
hudební nebo výtvarné výchově.
Výuku nejazykových předmětů
v  anglickém jazyce na druhém
stupni této základní školy schváli−
la Rada města Plzně. 

„Díky dvojjazyčné výuce mají děti
možnost se v angličtině podstatně
zdokonalit. Tento projekt významně
zatraktivňuje výuku. Od školního roku
2025/2026 se tak  počítá s výukou
jedné hodiny výtvarné výchovy 
týdně v 6. třídách, od školního roku
2026/2027 s výukou jedné hodiny
hudební výchovy v 7. třídách, od roku
2027/2028 s  jednou hodinou pra −
covních činností týdně v 8. třídách
a v 9. třídách pak od roku 2028/2029
s jednou hodinou informatiky týdně,“

řekla náměstkyně primátora města
Plzně pro oblast školství a cestovního
ruchu Lucie Kantorová.

V  21. ZŠ probíhá bilingvní výuka
už od září 2020, týká se výtvarné
výchovy na prvním stupni. O její
rozšíření i na stupeň druhý požádal
radu ředitel školy Mar tin Prokop.
Uvedl, že personální zajištění škola
plánuje pokrýt z řad vlastních učitelů
s aprobací anglického jazyka. Podle
něj rovněž nebude s ohledem na po−
stupné zavádění bilingvní výuky 
problém v budoucnu zajistit přeško−
lené pedagogy s odpovídající kvali −
fikací. Finanční zajištění se škola
chystá pokrýt ze státního rozpočtu.
Proto také o bilingvní výuce musí
finál ně rozhodnout ještě minister−
stvo školství, na které souhlasné
stanovisko obce doputuje. 

Hudební výchova či informatika?
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Umělec světového
formátu

Mezinárodně uznávaný umělec
Hesham Malik právě vystavuje
v Kladrubech. Jeho prezentace
děl nazvaná Portréty života  se
specializuje na současné moder−
ní umění a design.  

„Věřím v to, že si lidé odnesou
myšlenku sdílené lidskosti. Uvě −
domění si, že jsme si více po −
dobní, než nejsme. A že tyto vaz−
by a vzájemný respekt a pocho−
pení jeden druhého jsou nejdůle−
žitějšími prvky, které můžeme vy−
užít k vytvoření mírumilovnějšího
a empatičtějšího světa, nyní
i v budoucnosti,“ říká ke své tvor−
bě sám autor, který  studoval na
univerzitě v kanadském Waterloo,
další studia zaměřená na moderní
umění a design absolvoval v New
Yorku. Tady byl v  roce 2015 vy−
brán na prestižní uměleckou re−
vue Art Tour International jako je−
den z mistrů současného umění.
Za svůj významný přínos umělec−
kému světu jej vyznamenala také
královská rodina v Dubaji.

Podpoří  sportovce   
Účelem dotačního programu
„Pod pora sportovců reprezentují−
cích Plzeňský kraj na mistrovství
Evropy/ světa v  roce 2025“ je
podpora individuálních sportov−
ců. Kraj tím chce napomoci ke
snížení finanční náročnosti účasti
na těchto vrcholných sportovních
akcích, a podpořit talentované
jedin ce, aby se soutěží zúčastnili.
Za tímto účelem alokoval do do−
tačního programu z  krajského
rozpočtu 1,4 milionu korun.  

Žadateli o finanční podporu
mohou být fyzické osoby účastní−
cí se MS/ME v  roce 2025, které
trvale žijí v Plzeňském kraji, nebo
právnické osoby sídlící v  PK,
v nichž je sportovec s trvalým po−
bytem v  PK řádně registrován.
Dotace může být poskytnuta ve
výši max. 50 000 Kč. Maximální
výše podílu dotace na celkových
uznatelných nákladech projektu
může činit až 100 %. Žádost musí
být podána elektronicky přes sys−
tém eDotace, který je přístupný
na internetových stránkách Plzeň −
ského kraje.

V plzeňských Lobzích a v jeho oko−
lí začíná významná rekonstrukce
rozšíření vodovodní sítě, budování
nové oddílné kanalizace a celková
revitalizace veřejného prostoru.
Jde o lokalitu Rolnického náměstí,
která zasáhne také do ulic Lo bez −
ská, Revoluční a Na Hraně. Stavbu
za více než 100 milionů korun bez
DPH bude realizovat společnost
POHL cz, a.s., odštěpný závod
Plzeň. Je naplánována na deset
měsíců, a pokud nenastanou ne −
čekané komplikace, skončí v polo−
vině listopadu 2025. 

Rozsáhlá stavební akce zahr −
nuje výstavbu splaškové kanalizace
v  cca 900 metrové délce, dešťové
kanalizace v délce téměř 650 metrů
a výstavbu vodovodních řadů v dél−
ce cca 800 metrů. Součástí je také
obnova stávajících vodovodních pří−
pojek v rámci veřejných pozemků.

„Stavební práce jsou rozplánová−
ny do čtyř etap, a právě na etapizaci
a koordinaci s  ostatními stavbami
jsme si dali záležet. Nicméně jako
každá velká stavba i tato přinese
urči tá omezení, a proto všem dě −
kujeme za pochopení. Začne se na
Rolnickém náměstí u mostu přes

řeku Úslavu a postupně stavební
práce dosáhnou až před křižovatku
s  ulicí Dlouhá,“ přiblížil technický
náměstek primátora Pavel Bosák. 

V první etapě se motoristů ani
chodců žádná dopravní omezení
nedotknou, Rolnické náměstí bude
až do konce února plně průjezdné
pro veřejnou i automobilovou do−
pravu. Výjimkou je pouze příjezdo−
vá cesta ke sportovní střelnici
Lobzy, která bude uzavřena do
konce února 2025. Výrazná do−
pravní omezení pro celou lokalitu
Rolnického náměstí se předpoklá−

dají až na přelomu února a března
a dotknou se veřejné dopravy včet−
ně vytížených okružních autobu −
sových linek MHD č. 29 a č. 30.  

Stavba za více než 100 milionů
skončí v polovině listopadu

Modernizace frekventované trati
z Plzně přes Domažlice na státní
hranici s  Německem odstartuje
už v polovině příštího roku. 

Správa železnic nyní hledá zho−
tovitele rekonstrukce a elektri −
zace prvního úseku, a to z krajské
metro pole do Nýřan. Práce potr −
vají dva roky, výsledkem bude 
ne jen zvýšení traťové rychlosti na
100 km/h a elektrizace trati, ale 
také instalace evropského za bez −
pečovače ETCS.

Rekonstrukcí projde úsek o délce
12,3 kilometru. Zlepší se ze jmé  na
cestování v  příměstských vlacích,
které zrychlí až na 100 km/h.
Cestující ocení pohodlnější ná −
stup a výstup ve stanicích Vej −
prnice a Nýřany a na zastávce
Tlučná, příchod k  vlakům bude
bezbariérový. V rámci stavby také

vznikne základ pro navazující
dvoukolejnou trať Plzeň – Stod
s rychlostí 200 km/h.

Vyšší bezpečnost provozu za −
jistí nejen evropský zabezpečovací
systém ETCS, ale i zrušení jedno−
ho přejezdu a jednoho přechodu,
které nahradí podchody. Zlepší se
rovněž obsluha kontejnerového

terminálu v Nýřanech, prodloužení
stanic pak umožní provoz ná −
kladních vlaků o délce 740 metrů.
Předpokládané celkové náklady
stavby dosahují 5,5 miliardy ko−
run, spolufinancována bude z Ná −
stroje Evropské unie pro propojení
Evropy (CEF) pro programové 
období 2021–2027. 

Vlaky z Plzně do Domažlic
zrychlí modernizace trati
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Po více než půlroční odstávce je
opět napuštěn padesátimetrový
vnitřní plavecký bazén v Plzni na
Slovanech. 

Za sebou má kompletní rekon−
strukci podlah ochozů a přelivového
žlabu, doplňují se star tovní bloky.
Investice za více než 43 milionů Kč
bez DPH bude ještě pokračovat

úpravou podlah a zdí technického
zázemí, výměnou zábradlí a dalšími
pracemi, nicméně ty poběží za pro−
vozu a návštěvníky rušit nebudou.
Zájemcům se otevřel 20. ledna. 

„Jsem velmi rád,
že se nám podařilo
vyřešit havarijní stav
žla bů a podlah. Byla
to velká zátěž, kterou
dlouho nikdo neřešil.
My do bazénu inves −
tujeme pravidelně

a systematicky, postupně moderni−
zujeme jeho jednotlivé části a sna−
žíme se i služby pro plavce rozšiřo−
vat. Věřím, že díky nové nafukova−
cí hale, kte rou jsme otevřeli v pro−

sinci, a díky opravenému vnitřnímu
bazénu se zvýší významně komfort
všech návštěvníků,“ uvedl primátor
Roman Zarzycký s tím, že Plzeň je
jediné město v  republice, které má
vedle sebe dvě plavecké padesáti−
metrové dráhy, tedy zastřešenou
venkovní a vnitřní, což poskytuje
dostatečnou kapacitu pro samotný
klub i pro plavání škol a veřejnosti.
Plavecký areál navštěvuje v  prů −
měru tisíc lidí denně, s nafukovací
halou ale čísla porostou. 

„O rekonstrukci přelivových žlabů
jsme v minulosti žádali řadu let, ni−
kdo na to, stejně jako na moderni−
zaci a rozvoj, který probíhal, probí−
há, a i nás ještě čeká, moc nesly−
šel. Jsem proto opravdu rád, že se
to za současného vedení města da−
ří. Vím, že to znamenalo významná
omezení pro návštěvníky a děkuji
jim za trpělivost, ale bazén to už
opravdu potřeboval a na rozdíl od
všech ostatních modernizací se tato
za provozu udělat nemohla,“ uvedl
ředitel Pla vec  kého bazénu Slovany
Tomáš Kotora. 

Při rekonstrukci vnitřního bazé−
nu, která začala 17. června 2024,
byla kompletně vybourána podla−
ha, nahrazena novou vhodnou po−
dlahou do bazénového provozu.
Byly také vyměněny očistné a přeli−
vové žlábky. Druhá část rekon−
strukce pak zahrnuje úpravu po−
dlah a zdí technického zázemí ba−
zénu, výměnu zábradlí, některých
schodišť a výměnu pororoštu.  

Plavecký bazén na Slovanech má za sebou vnitřní
rekonstrukci a je napuštěný. Otevřel 20. ledna
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Radnice hledá řešení pro zklidnění
dopravy v okolí základních škol
Město Plzeň usiluje o zlepšení
život ního prostředí v  okolí svých
základních škol, proto v  rámci
evrop ského projektu CLIMABO−
ROUGH přichází s  výzvou zamě −
řenou na udržitelnou mobilitu ve
městě. 

V  pilotním projektu hledá řešení
pro zklidnění individuální automo −
bilové dopravy u 25. základní školy
a Tyršovy ZŠ a MŠ. Tím chce docí−
lit lepší čistotu ovzduší, snížení hlu−
ku, emisí a zvýšení bezpečnosti
dopravy v okolí škol.  

„Plzeň stejně jako celou řadu
evrop ských měst trápí silný auto−
mobilový provoz spojený se zne−
čišťováním ovzduší a životního pro−
středí. Především v  místech, kde
naše děti tráví většinu dne, chceme
s tímto problémem bojovat a zajis−
tit jim zdravější prostředí v okolí je−
jich škol. Naše výzva je součástí
druhé inovační veřejné zakázky,
kterou evropští partneři spustí
v  březnu 2025,“ řekl Daniel Kůs,
radní města Plzně pro oblast Smart
Cities a podporu podnikání.

Před vypsáním březnové veřejné
zakázky je tu právě institut před−

běžné tržní konzultace, který nabízí
prostor pro otázky a odpovědi. Obě
strany, tedy zadavatel i zájemci,
získají konkrétní představu o hleda−
ném řešení a lépe tak mohou de −
finovat požadavky a kritéria při vý−
běru nabídek.  

Plzeň svou účast v  evropském
projektu, který cílí na dosažení kli−

matické neutrality, spojuje s měst−
skou mobilitou. „V okolí zapojených
základních škol plánujeme instalo−
vat senzory pro sledování kvality
ovzduší a zjišťování počtu auto −
mobilů. Data začneme sbírat ještě
před nasazením nového řešení,
čímž zajis tíme údaje pro jeho ná−

sledné vyhodnocení,“ vysvětlil
Luděk Šantora, ředitel Správy infor−
mačních technologií města Plzně.

Od inovační veřejné zakázky
Plzeň očekává nalezení takového
nástroje, který podpoří udržitel−
nou dopravu a  povzbudí občany
k  osvo jení ekologičtějších návyků
při cestování po městě. Nový pří−

stup by měl prostřednictvím do−
pravního opatření v  okolí škol do−
sáhnout zklidnění lokality, podpořit
aktivní občanství a změnu chování
směrem k  vyšší odpovědnosti ke
klimatu, pracovat s  environmen −
tálními daty, vizualizacemi a identi−
fikovat aktuální trendy.

Střípky 
z Plzně

Statistika uvádí
V  loňském roce si své ano
řeklo 694 párů, to je o něco
méně než v  roce 2023, kdy
bylo sezdáno 705 mužů a žen.

Ubylo registrovaných partner−
ství, byla uzavřena jen čtyři
oproti předloňským patnácti.
Zatím je za rok 2024 evidová−
no 3201 úmrtí, údaj ale nemu−
sí být konečný, listy o prohlíd−
ce zemřelého mohou být totiž
v ojedinělých případech za −
slané matrice ještě v průběhu
ledna. Pro srovnání, v roce
2023 zemřelo 3217 obyvatel.

Sportuj, ale bez
stipendia

Nová pravidla má členství
studentů a studentek Zápa do −
české univerzity v Plzni (ZČU)
v  projektu UNIS Minis terstva
školství, mládeže a tělový −
cho vy ČR, který podporuje ta −
lentované spor tovce. O vstup
mohou žádat i studující nad
26 let nebo registrovaní v re−
zor tních klubech. Nově se ale
musejí obejít bez měsíčního
stipendia. Ještě loni mohli 
vrcholoví spor tovci získat
5 až 15 tisíc měsíčně formou
stipendia.

Výraznou změnou je také
zrušení věkové hranice. Do
projektu se nově mohou při−
hlásit i  spor tovci nad 26 let
a ti, kteří jsou již registro −
vaní v rezor tních centrech
Victoria VSC, ASC Dukla Pra −
ha a Olymp Centrum spor tu
ministerstva vnitra. Zásad ním
kritériem pro zařazení do pro−
jektu zůstává doložení statusu
reprezentanta ČR v olympij−
ských a dalších vybraných
spor tech, dále paralympij−
ských her, deaflympiád nebo
světových univerzitních her. 

V  Zoologické a botanické zahra−
dě města Plzně  uskutečnili  cho−
vatelé kontrolu a vážení mláděte
tučňáka Humboldtova, které při−
šlo na svět přímo na Štědrý den,
a to jako jediné v kolonii v této
zimní hnízdní sezóně. Váha uká−
zala, že je to pašák – ručička se
zastavila na 1,7 kg. 

„Tučňáky v Plzni chováme od
roku 1997; množí se od roku
1999. Patří totiž k nejoblíbenějším

chovancům zoo, denně
je veřejné komentované
krmení ve 13, 45 hodin.
Aktuálně v Plzni žije 30
tučňáků, chováni jsou
v rámci Evropského zá−
chranného programu
EEP,“ sdělil Mgr. Martin
Vobruba, tiskový mluvčí
zahrady.

Návštěvníci již mládě
při troše štěstí uvidí vy−

kukovat z podzemního doupěte.
Zoo je do konce února otevřena
denně do 17 hodin, ve všední dny
lze využít od 14 hodiny odpolední
vstupné. Foto: K. Misíková

Vánoční tučňák váží již necelé
dva kilogramy
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Podle prognóz se už během příští−
ho roku oproti roku 2023 zdvojná−
sobí počet elektromobilů a do roku
2030 by měl být dokonce desetkrát
vyšší. Koncepce, kterou jsme prá−
vě schválili, nastavuje jasný rá−
mec budování a provozování dobí−
jecí infrastruktury pro elektro −
mobilitu, jejíž rozvoj chce město
Plzeň podporovat.

Podle radního města Plzně pro
oblast Smart Cities a podporu podni−

kání Daniela Kůse by až 80 procent
veřejných nabíjecích stanic mělo být
komerčních a zbývajících 20 procent
by mělo vybudovat a zřizovat město
Plzeň jako veřejnou službu svým
obča nům. V koncepci je zpracováno
de set zásad, jimiž by se Plzeň měla
při podpoře rozvoje elektromobility ří−
dit. Především by role města měla být
doplňková a nabíjecí infrastrukturu
zřizovat jen ve veřejném zájmu tam,
kde budou chybět komerční stanice.  

„Koncepce vybírá vhodné typy na−
bíjecích stanic pro jednotlivé lokality.
Stanice se liší podle délky nabíjení,
ty nejpomalejší jsou však nejlevnější
na pořízení a také na údržbu. Po −
řízení stanice s ultrarychlým nabíje−
ním okolo 15 minut pak stojí až dva
mi liony korun, dražší je i jejich údrž−
ba. Mezi těmito dvěma typy pak jsou
stanice s nabitím, které trvá hodinu
nebo třicet minut. Koncepce řeší,
kam jednotlivé typy stanic umístit. Ty

pomalé jsou vhodné například pro
parkoviště P+R na okraji města či
pro volnočasové areály, středně
rychlé pro parkoviště u restaurací
nebo obchodních center, ultrarychlé
stanice pak patří na tranzitní trasy.
Pro budování dobíjecích stanic na
plzeňských sídlištích je navrhováno
využít již vybudovaných výměníko−
vých stanic, které by mohly být osa−
zeny fotovolotaickými systémy i ba−
teriovými úložišti,“ uvedl Daniel Kůs. 

Jaká bude v roce 2040 veřejná infrastruktura pro elektromobilitu?
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Dotaz čtenáře I. Š. z Plzně Slovany:
Půjčil jsem 100.000,− Kč zná−

mému, který má trvalé bydliště
v okrese Domažlice, a protože mi
půjčku nevrátil, chci se domáhat
nápravy soudní cestou. On má tr−
valé bydliště v okrese Domaž lice,
avšak pracuje v Praze, kde se ta−
ké zdržuje. Ke kterému soudu
mám žalobu adresovat?

Odpověď advokátní kanceláře :
Příslušnost soudu, tedy věcnou

a místní příslušnost upravují přísluš−

ná ustanovení občanského soudního
řádu. Pokud jde o věcnou přísluš−
nost, je nepochybně dána přísluš−
nost okresního soudu (§ 9 o.s.ř.),
podle kterého nestanoví−li zákon ji−
nak, jsou k  řízení v  prvním stupni 
příslušné okresní soudy. Místní 
příslušnost je pak upravena § 84 
– § 89 a téhož právního předpisu, při−
čemž pro Váš případ zásadní jsou
ustanovení § 84 a § 85 o.s.ř., podle
nich je k řízení příslušný obecný soud
účastníka, proti kterému návrh smě−
řuje a tímto obecným soudem je
okresní soud, v  jehož obvodu má
bydliště. Nemá−li bydliště, pak okres−
ní soud, v jehož obvodu se zdržuje.

Ve Vašem případě je tedy nepo−
chybně příslušný Okresní soud

v Domažlicích, neboť Váš dlužník
tako véto bydliště má. 

Vedle tohoto obecného soudu
však je k  řízení také příslušný soud
(§ 87 písm. a) o.s.ř.), v jehož obvo−
du má žalovaný své stálé pracoviště.
Říká se, že se jedná o příslušnost
„na výběr danou“, za stálé pracoviš−
tě se však považuje místo, kde žalo−
vaný obvykle plní své pracovní úkoly,
stálým pracovištěm však není místo
krátkodobého výkonu práce, jako je
služební cesta, krátkodobé přeložení
pracovníka a podobně. Charakter vy−
konávané práce ani povaha pra cov −
ního vztahu není z hlediska této míst−
ní příslušnosti rozhodující. Váš dluž−
ník tedy nemusí práci provádět na
základě pracovního poměru či jiných

smluv a dohod, významná je pouze
skutečnost, že žalovaný v obvodu
soudu práci fakticky vykonává. 

V žalobě však musíte uvést jeho
bydliště v okrese Domažlice a adre−
su v Praze, na kterou mu má být do−
ručováno, pokud tedy si vyberete
příslušnost obvodního soudu v Pra −
ze. Příslušný by tedy byl obvodní
soud, ve kterém je pracoviště dluž−
níka, nikoli obvodní soud, v  jehož
obvodě dlužník přechodně přebývá,
tedy kde má pronajatý byt nebo pře−
bývá v ubytovně. 

V  každém případě, pokud máte
pochybnosti, kde je pro Vás vý −
hodnější žalobu podat, poraďte se
s advokátem. 

JUDr. Václav Korecký 

PRÁVNÍ
PORADNA

Advokátní kancelář JUDr. Václava Koreckého a Mgr. Radka Chaloupky

Televize Nova opět reprízuje ve−
leúspěšný seriál Policie Modra −
va. Kriminální příběhy z  Kaš −
perských Hor a okolí se staly fe−
noménem. A kdykoli je televize
opakuje, trhají rekordy ve sle −
dovanosti. Pracovaly na nich
mnoho let stovky lidí. Jednou
z  členek štábu byla Dagmar
Frantová, pomocná a castingová
režisérka, která byla pravou ru−
kou režiséra Jaroslav Soukupa.
Na Šumavu se ráda vrací a ne−
dávno se svěřila i se vzpomínka−
mi na pro ni náročnou, ale krás−
nou práci.

„Přátelé drazí, vy, co sledujete
seriál Policie Modrava, jistě oceňu−
jete přírodní scenérie! Jak moc úsilí
nás to stálo, abychom s každým
záběrem měli krásnou krajinu,“ 
zavzpomínala Dagmar Frantová.

„Jedeme 30 kilometrů jen pro to,
aby třeba hlavní postava projela 
autem přesně tam a tam, kde je
nádherná vyhlídka, možná místo,
které ani nikdo ze Šumaváků nezná.
Nebo si ho nikdy tak krásně neuvě−
domil, nevšiml! Náš pan režisér to
má ovšem v  merku a žene nás

do všech kou−
tů Šumavy!“
kontrovala re−
žisérka na ro−
ky strávené na
Šu mavě, kde
poznala i řadu
přátel.

„Občas to
jsou dny, kte−
rým říkáme
‘japonský turista’ – vlevo vidíte,
vpravo vidíte, nezastavujeme, má−
me zpoždění…, aneb cestovní
den s herci za zády – ALE!Vy si
všechno náležitě užíváte, neb naše
snaha evidentně nebyla marná!,“
říká Fantová s  tím, aby si mnozí
uvědomili, co práce a detailů na
tako vém seriálu je.  

„Posílám atmošku ze skoro 400
natáčecích dnů a snažím se dohle−
dat z odvysílaných nedělních dílů ty

správné fotky. Teď to bylo u plaveb−
ního kanálu a nějaký ‘odpočinkový’
interiér policejní stanice. Tak ať se
vám i nadále líbí ta naše dobře od−
vedená filmařská dřina,“ vzkazuje
Dagmar Frantová, pro kterou dru−
hou láskou je milované Řecko, kam
dokonce nejméně dvakrát ročně
mizí a užívá si klid. Jak sama říká,
už je v důchodu a odpočívá. 

„Byly to krásné roky se skvělými
lidmi (většinou), a projekt, na který

nezapomínáme my – filmaři, ale ani
vy – diváci,“ dodává.

Tak, až se zase budete na
Modra vu dívat, vzpomeňte si na
slova paní režisérky. A také si vší−
mejte detailů. Právě pro ně také 
seriál vznikal a kvůli nim Jaroslav
Soukup vybíral lokace, které se 
sice možná zdají všední, ale když
se budete pozorně dívat, zjistíte, že
až tak úplně všední nejsou. 
Foto: TV Nova a Archiv D. Frantové 

Vzpomínky na Policii Modrava
očima pravé ruky režiséra
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U některých událostí Městská poli−
cie Plzeň zvažuje, zda je vůbec zve−
řejnit. A právě jednou z nich je ta,
která se odehrála v sobotu ráno.
Nicméně po delší rozvaze  tiskový
odbor dospěl k závěru, že i takové
události by měly být viděny a měly
by působit především preventivně.

Ve veřejném prostoru se bohužel
nacházejí i takové látky, které z lidí
vytvoří něco, co ani nejsme schopni
popsat. Vznikají situace, kdy osoby
nekontrolují své chování a mohou
snadno přijít k úrazu, nebo, ještě hů−
ře o život. Dvě takové našli strážníci
ležet na zemi pod lavičkou u Hlav −
ního vlakového nádraží, přičemž te−
plota vzduchu byla pouhý jeden stu−
peň nad bodem mrazu. Jednalo se
o dva 20leté mladíky, kteří absolutně
nevěděli o světě ani o sobě. Stráž −
níci je z ledové země dokázali posa−
dit na lavičku.

„Z mladíků nebyl vůbec cítit alko−
hol, a tak si můžeme jen domýšlet,

jaká látka jejich stav způsobi−
la. Na místo byla ihned přivo−
lána zdravotnická služba. Ani
jeden z mladíků nebyl scho−
pen komunikovat. Opakovaně
upadali do stavu připomínající bez−
vědomí, ze kterého střídavě vždy na
několik vteřin procitli a jeden z nich
chytal ve vzduchu předměty, které
tam nebyly. Na oslovení nereagova−
li. Měli vyvrácené oči v sloup a při
občasném procitnutí mumlali z ces−
ty,“ uvedla Tereza Schliková.

Oba byli prochladlí. Strážníci na
muže dohlédli až do příjezdu zá−
chranné služby a lékařka rozhodla
o okamžitém převozu na urgentní
příjem. Co k tomu dodat? Snad jen
to,  co se může na začátku večera
jevit jako možnost zábavy, se bě−
hem několika hodin může proměnit
v nepříjemný zážitek anebo za ná−
sledek na celý život, nebýt včas−
ných zásahů složek IZS či náhod−
ných kolemjdoucích.

Záhadná látka doslova uzemnila 
dva promrzlé mladíky na nádraží

Svůj vozový park posílila Městská
policie Plzeň o nové zásahové vo−
zidlo. Jde o  speciálně upravený
VW Transportér, navržený přede−
vším pro převoz podnapilých osob.
Nový vůz nahrazuje stávající vozid−
lo, které takřka 13 let sloužilo pro
převoz intoxikovaných osob do
protialkoholní záchytné stanice.

Mezi jednu z mnoha inovací patří
posunutá přepážka mezi osádkou
a přepravním prostorem. Nově je
také do vozidla zabudováno velko−
plošné tlačítko, které slouží k sig−
nalizaci řidiči v případě nečeka−
ných situací. Pokud by například
během převozu došlo k problé−
mům mezi strážníkem a přepravo−
vanou osobou, může ten, kdo sedí
vzadu, snadno upozornit řidiče na
potřebu okamžité reakce. Další vy−
lepšení spočívá v kapacitě vozidla.
Zadní prostor, kde budou převáženi
opilí lidé, pojme vyjma strážníků
i dvě osoby najednou, což usnadní
práci při náročnějších zásazích.
Pro tento účel je Transportér vyba−
ven dvěma tzv. infarktovými křesly.

Na podobě vnitřního vybavení
vozu se podíleli strážníci, kteří jej
po užívají a ze zkušenosti vědí, jak
by měl vypadat. Navržen je tak,
aby zlepšil bezpečnost a komfor t
jak pro strážníky, tak přepravované
osoby. Ročně strážníci dopraví
k vystřízlivění do protialkoholní 
záchytné stanice kolem tří stovek
lidí. Nejčastěji vyráží strážníci
s vozidlem pro převoz opilců do
centra města.

„Modernizaci vybavení, a tím
usnadnění nelehké práce naší poli−
cie, považuji za velmi důležitou
a jsem rád, že se sami strážníci dí−
ky vlastním zkušenostem mohli po−
dílet na vybavení vozu tak, aby jim
maximálně vyhovoval, byť bych si
přál, aby se četnost odvozu podna−
pilých osob snižoval,“ sdělil Tomáš
Kotora, radní pro bezpečnost.

Jak uvedl Petr Nováček, velitel
městské policie, daří se obměňovat

vozový park, zvláště u vozidel urče−
ných pro speciální činnosti. Nové
služební vozidlo nebude sloužit
pouze strážníkům Měst ské policie
Plzeň, ale v rámci nad standardní
spolupráce s Policií ČR i policistům
při řešení jejich po žadavků na pře−
vozy podnapilých osob do protial−
koholní záchytné stanice.

Strážníci mají efektivní nástroj pro převoz podnapilých
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Už začátkem června 2024
spustily Česká pošta a Úřad
práce  pilotní projekt, díky
kterému mohli klienti na vy−
braných pobočkách České
pošty podat žádost o digi −
talizované dávky v oblasti státní
sociální podpory. Konkrétně se
jedná o žádosti o rodičovský pří−
spěvek, přídavek na dítě nebo pří−
spěvek na bydlení.

Pilotní ověření této vzájemné
spolupráce se rozběhlo v pondělí

3. června 2024
v Liberci a následně
se od 1. července
připojilo dal ších
50 poboček České
pošty v Ústeckém

a Libereckém kraji a Kraji Vysočina.
Do konce roku 2024 se počet vy−
braných poboček rozšířil na 57 a od
20. ledna 2025 přibude dalších
39 pošt, kde lze vyřídit zmíněné tři
dávky, a to včetně doložení potřeb−
ných dokumentů vztahujících se

k výše uvedeným dávkám (doložení
příjmů, nákladů, přidání či odebrání
společně posuzovaných osob atd.). 

„Během půl roku, kdy pro klienty
Úřadu práce fungujeme jako chytrá

podatelna, se ukázalo, že technic−
ky, personálně a odborně jsme
schopni tuto agendu vykonávat.
Česká pošta má pobočky po celé
České republice a není důvod je ne−
využít i pro jiné než klasické poš−
tovní služby. Aktuálně rozšiřujeme
možnost vyřídit agendu Úřadu prá−
ce o 39 poboček, do poloviny roku
počítáme s celkem 752 poštami
s přepážkou Úřadu práce,“ říká
Martina Ivanová, ředitelka poboč−
kové sítě České pošty.

Česká pošta rozšiřuje pobočky pro služby Úřadu práce
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Chcete své domácnosti dát nádech luxusu?
Objevte kouzlo kamene jako zdroje tepla! Stejně tak jako kachlová kamna vám
kámen zaručí rovnoměrné rozložení tepla po celé místnosti, díky kterému nedo−
chází k víření prachu. Toto mohou ocenit jak alergici, tak i astmatici.
Velkou výhodou je úspora nákladů. Naši klienti, kteří dříve topili přímotopy, hlásí
úsporu až 30 % na spotřebě elektřiny. Avšak u plynových či kotlových systémů
(uhlí, dřevo) se běžně pohybujeme mezi 15 až 20 % úspory. 

Termostat za vás vše pohlídá. Stačí jednou nastavit 
a již se nemusíte téměř starat. 

Co dalšího získáte?
n úsporu času a energií
n žádné složité rekonstrukce
n žádné skryté poplatky za revizi či údržbu kotlů, komínů a jiných topných

 zařízení
n topíme v jakékoliv stavbě – sádrokarton, dřevo, cihla či kámen
n MŮŽETE POSTUPNĚ MĚNIT STARÉ PŘÍMOTOPY ZA NAŠE PANELY

Udělejte svůj první krok k vysněnému teplu domova. 

n Jsme firma s 20 letou zkušeností na trhu. 
n Díky jedinečné technologii máme záruku na topení 14 let.

Chcete se zbavit starých přímotopů snadno a rychle a přitom téměř nezasaho−
vat do původní stavby? Nebo váš byt nemá centrální topení a vy hledáte, jak
efektivně vyřešit teplo, třeba jen v dětském pokoji?
Přijďte se přesvědčit na vlastní oči – každý pátek přímo ve Kdyni vám odborníci
rádi představí různé typy panelů a připraví vám energetickou kalkulaci na míru.
Vaše jediná starost bude si vybrat designový kousek do vašeho interiéru a jednou
ročně vyměnit baterie v termostatu. Instalaci, montáž a servis nechte na nás.

ÚSPORNÉ, ZDRAVÉ 
A EKOLOGICKÉ TOPENÍ 

PRO VÁŠ DOMOV
Představte si, že se po celém dni v práci

vracíte do útulně vyhřátého domova
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1. pololetí školního roku 2024/2025
je úspěšně za námi, a nejen my se již
chystáme na další období, které se
ponese především ve znamení zkou−
šek, ať už přijímacích, maturitních či

závěrečných. Blíží se termín, během
nějž můžete podávat přihlášky ke
vzdělávání ve střední škole. Těm
z vás, kteří si nejste jisti, zda vyplníte
přihlášku správně a se všemi náleži−
tostmi, jsme stejně jako v loňském
roce připraveni podat pomocnou ru−
ku. Sledujte proto naše školní webo−
vé stránky, eventuálně i sociální sítě,
kde se dozvíte více o nabízených
možnostech podpory v období po jar−
ních prázdninách (tj. od 10. až do 
20. února 2025). V případě potřeby
se na nás určitě neváhejte obrátit. 😊
Během roku se snažíme pořádat také
rozličné školní akce, díky nimž si mo−

hou žákyně a žáci rozšířit obzory, a to
nad rámec školní výuky. Z nich jmenuj−
me například odbornou exkurzi žáků
2. ročníku oboru Elektrotechnika, kteří
se 20. listopadu vypravili do malé vodní

elektrárny Čeňkova pila. Hned následu−
jící den pak navštívili žákyně a žáci
1. ročníku oboru Sociální činnost praž−
ské centrum Paraple. 27. listopadu se
uskutečnila odborná exkurze žáků obo−
rů Zedník a Zednické práce do velko−
hydčické společnosti HASIT Šumavské
vápenice a omítkárny. Žáci 1. ročníku
oboru Opravář zemědělských strojů se
poté vydali 12. prosince do Techmania
Center v Plzni a žákyně a žáci napříč
ročníky oboru Cestovní ruch navštívili
18. prosince adventní trhy v bavorském
Pasově a Muzeum skla ve Frauenau.
15. ledna se nakonec uskutečnila první
letošní odborná exkurze, v jejímž rámci

se žákyně a žáci oborů Kuchař−číšník
a Stravovací a ubytovací služby vypra−
vili do karlovarského grandhotelu Pupp.
O těchto i dalších aktivitách, jichž
v naší škole určitě neprobíhá málo, se

můžete dozvědět více, pokud zavítáte
na naše sociální sítě, těšíme se na 
vaše reakce. 😉
Na závěr děkujeme všem, kteří naší
škole zůstávají věrni. Velmi si vážíme
toho, že nás řada z vás osobně navští−
vila nejen v průběhu celkem 4 dnů ote−
vřených dveří, ale také na burzách škol
v Plzeňském a Jihočeském kraji.
Rovněž moc gratulujeme všem našim
žákyním a žákům, kteří nás skvěle re−
prezentují v rozličných soutěžích. Jsme
na vás hrdí a přejeme vám mnoho
úspěchů v dalším profesním rozvoji!

Za náborový tým Mgr. Jiří Vlček

života – na viděnou v Sušici!
Vykročte společně s námi do úspěšného 

Novou budovu z modulových kon−
tejnerů mají pro zimní období výuky
žáci oboru zahradnické práce
z Odborné školy výroby a služeb
v Plzni. Za zhruba rok se tak podaři−
lo rozšířit kapacitu oboru a zajistit
komfortnější výuku. Nové učebny
vyšly zřizovatele školy, kterým je
Plzeňský kraj, na 10 milionů korun.

Nová budova byla otevřena v led−
nu 2025 na pozemku školy, v areálu
SOU elektrotechnického Plzeň. Bu −
dova je složena z několika modulo−
vých kontejnerů a byla umístěna do
školní výukové zahrady. 

„Nápad postavit na zahradě pra−
coviště odborného výcviku se zro−
dil na podzim 2023 a měl více dů−

vodů. Jedním z nich byla nedosta−
čující kapacita školy, kdy škola
v přijímacím řízení musela odmít−
nout větší počet uchazečů. Další
důvod byl bezpečnostní. Žáci bě−

hem odborného vý−
cviku museli několi−
krát denně přecházet
přes komunikaci mezi
výukovou zahradou

a hlavní budovou školy,“ vysvětluje
náměstek hejtmana pro oblast
školství a spor tu Vladimír Kroc
a do dává: „Plzeňský kraj jako zřizo−
vatel školy investoval 6 mil. Kč do
kontejnerové stavby a další 4 mil.
Kč na přípravu základů stavby a vy−
budování inženýrských sítí.“ 

Nové kontejnerové učebny využijí mladí zahradníci
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Po Plzni bude jezdit nový typ
velkokapacitních autobusů
Plzeňské městské dopravní podni−
ky (PMDP) plánují uzavřít smlouvu
na dodávku až patnácti moderních
velkokapacitních autobusů. 

Podmínkou zakázky bylo předve−
dení funkčního vzorku stejného ty−
pu, které již proběhlo ve vozovně na
Karlově a podpisu smlouvy již nic
nebrání. První tři vozy by měly svézt
Plzeňáky již v letošním roce.

Nízkopodlažní autobusy s kapa −
citou až 141 osob pohání výkonný
dieselový motor plnící nejpřísnější

emisní limity. Komfort pro cestující
zajistí již dle standardu PMDP celo−
vozová klimatizace, plošina pro vo−
zíčkáře, druhé předsuvné dveře za−
jišťující prostorný interiér a široko−
úhlé infopanely v interiéru. Samo −
zřejmostí je již také kamerový sys−
tém a automatické počítání cestu −
jících. Tyto autobusy budou poprvé
zobrazovat cílovou stanici i na zad −
ním čele vozu a číslo linky se objeví
i na levém boku, který u dosavad−
ních vozů bývá neoznačen.

Osm kulturních organizací podpoři−
li radní města Plzně celkovou část−
kou přesahující 600 tisíc korun.
Peníze budou rozděleny v  rám ci
Jednoletého dotačního pro gramu
na podporu, rozvoj a prezentaci
celoroční umělecké a kulturní čin−
nosti na rok 2025. O podpoře pro
další organizace budou v  únoru
rozhodovat zastupitelé. Celkem má
být v  tomto programu rozděleno
1,6 milionu korun.

„V oblasti kultury má město Plzeň
připraven propracovaný dotační 
systém, tak aby byly podporovány
dlouhodobé projekty a kontinuální
činnost mnoha organizací. I díky naší
podpoře celoroční činnosti různoro−
dých subjektů může být kulturní na−
bídka v Plzni pestrá a poskytovat vy−
žití vyznavačům různých uměleckých
žánrů,“ uvedla radní města Plzně pro
oblast kultury a  památkové péče

Eliška Bartáková. Upozornila, že zmí−
něný Jednoletý dotační program na
podporu, rozvoj a prezentaci celo−
roční umělecké a kulturní činnosti na
rok 2025 patří k těm střednědobým.
„Díky finanční podpoře od města
Plzně se členové různých kulturních
spolků a organizací mohou pravidel−
ně věnovat své zájmové činnosti i ji
prezentovat na veřejnosti či se účast −
nit různých festivalů a přehlídek, kde
reprezentují naše město,“ upřesnila
Eliška Bartáková. 

Rada města Plzně zároveň do −
poručila zastupitelům schválit na je−
jich únorovém zasedání dotace pro
další zájmové kulturní a umělecké
orga nizace, například pro spolek
CONEXIS, Plzeňský dětský sbor či
pro Spolek Klubu přátel Divadla
PLUTO a další. V tomto případě má
být rozděleno mezi šest organizací
celkem 972,5 tisíc korun.

Radnice rozdělí na kulturu
více než 600 tisíc
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Na zajímavou a aktuální výstavu
se můžete zajít podívat do Muzea
Dr. B. Horáka v Rokycanech, vý−
stavní sál, ulice J. Knihy 146.
Začíná v pátek 17. ledna a potrvá
až do 11. května 2025. Nese vý−
stižný název – Ve znaku lva –
Československá samostatná obr−
něná brigáda za II. sv. války.

Výstava pořádaná ve spolupráci
s Regionálním muzeem v Českém
Krumlově připomene českosloven−
ské vojáky, kteří se zapojili do oblé−
hání přístavního města Dunkerque.
Bude zde ke zhlédnutí mnoho uni−

kátních předmětů především ze
soukromých sbírek. Českoslo ven −
ská samostatná obrněná brigáda
bude připomenuta mnoha tématy,
k vidění budou nejen uniformy, ale
také střelné a chladné zbraně, vý−
stroj, množství předmětů osobní
potřeby, zdravotnický materiál.
Neopomenuty nebudou ani armád−
ní složky ve Velké Británii, kam
mohli být naši vojáci z brigády pře−
loženi (Royal Air Force, Special
Operation Executive) a další speci−
ální jednotky, kde Čechoslováci pů−
sobili (Commandos, SAS).

Jedinečná sbírka 66 koláží české−
ho spisovatele, básníka, ma líře
a kolážisty Jiřího Koláře (1914–
2002) putuje do sbírek Západo −
české galerie v Plzni. Západo −
české galerii ji předali zástupci
společnosti ČEZ.

Kolekce, kterou společnost ČEZ
Západočeské galerii v Plzni věnuje,
obsahuje 66 prací Jiřího Koláře
v různých technikách, které tento ev−
ropsky proslulý český umělec žijící v
Paříži používal (koláže, chiasmáže,
roláže, proláže, muchláže atd.). Jed −
ná se o tvorbu z časového rozpětí

60. až 90. let 20. století, přičemž
nejstarší koláž pochází z roku 1957.

„V momentě, kdy tento vzácný
konvolut Kolářovy tvorby zaevi −
dujeme a odborně zpracujeme,
začneme plánovat jeho vystavení
v Západočeské galerii, abychom
s ním seznámili odbornou i širší 
veřejnost. Společnosti ČEZ patří
náš obrovský dík,“ podotýká k daru
ředitel Západočeské galerie v Plzni
Roman Musil, který tento výjimeč−
ný dar symbolicky převzal od člen−
ky představenstva ČEZ Michaely
Chaloupkové.

„Smyslem umění není ležet v de−
pozitáři, ale přinášet radost co nej−
širšímu okruhu lidí. Jsme rádi, že dí−
ky dohodě se Západočeskou galerií
budou milovníci umění již brzy moci
obdivovat abstraktní koláže Jiřího

Koláře v důstojném výstavním
prostře dí a že se této výjimečné ko−
lekci dostane i soustavné odborné
péče, jakou výtvarná díla potřebují,“
uvedla Chaloupko vá.

„Pro kraj je to velká čest, že mů−
že lidem nabídnout tak mimořádné
dílo, kterým koláže Jiřího Koláře
bez pochyby jsou. O to víc si ce−

ním, že k vidění budou právě
v Západočeské galerii v Plzni, kte−
rá tak získává další cenný a velmi
atraktivní unikát do své sbírky.
Současně velmi děkuji všem, kdo
se podíleli na tom, že se soubor

koláží podařilo získat právě naší
Západočeské galerii v Plzni,“ řekl
k daru hejtman Plzeňského kraje
Kamal Farhan.

Vzácným hostem dnešního slav−
nostního předání byl Zdeněk Valeš,
někdejší ředitel Západo české ener−
getiky (ZČE), jehož přičiněním byla
Kolářova díla shromážděna.

Ve znaku lva aneb pocta Československé
samostatné obrněné brigádě

Jiří Kolář, Stadelmann, 1957, koláž, ZČG

Jiří Kolář, Snídaně v trávě, 1972, roláž, ZČG

Smyslem umění není ležet v depozitáři, 
ale přinášet radost lidem
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ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE

AIKIDO Klatovy – japon−
ské bojové umění, stálý
nábor nových členů ve vě−
ku 10–? let, U Elektrárny
917, trénink Po, Pá: 18–20
hod., tel.: 607668443.

HLEDÁM brigádníka na
stěhování a pomocné 
zednické práce. Sušice
a okolí. Tel.: 725752752.
RR 25090

PRODÁM rodinný domek
s velkou zahradou v cent −
ru Kolovče. Škola, školka,
lékař vše v  místě. Tel.:
739886348. RR 25078

KOUPÍM starší dům nebo
chalupu, vhodnou k  re−
konstrukci, větší opravy
nevadí. Tel.: 730630880.
RR 25085

PRONAJMU byt 1+KK ve
Voříškově ulici v Klato −
vech, tel. 603725073. RR
25038 VYKOUPÍME za velice

slušné ceny do vojen−
ského muzea okupace
a osvobození západních
Čech vojenskou techniku
(i části), motocykly, auto −
mobily, helmy, daleko−
hledy, kordíky, bajonety,
tesáky, uniformy (i čás−
ti), voj. boty, vysílačky,
vyznamenání, opasky,
pouzdra na pistole, plyn.
masky, zásobníky, ka−
nystry, ešusy, čutory, lo−
patky, torny, telata, spa−

cáky, šavle apod. Zájem
máme i o fotografie, do−
kumenty a časopisy.
Velice děkujeme za na−
bídky i případné dary.
Army muzeum tel.:
731454110.

VOJENSKÉ historické mu −
 zeum koupí do své expo −
zice tyto válečné ex po ná −
ty: pásovou motorku Ket −
 ten  krad, vozidlo KDF typ
82, vodníka typ 166, nebo
motorku BMW s lo dičkou.
Možno i ne úpl  né, nebo
ND. Za na bíd  ky na tel.
č. 731454110 dě kujeme. 

KOUPÍM staré jízdní kolo
do r. 1950, starou babetu
i nepojízdnou, starou
vzduchovku i nefunkční,
staré mechanické hodin−
ky Prim, Doxa apod.
Staré odznaky i celou
sbírku. Tel.: 721730982.
RR 24946

VYKLÍZÍTE byt, garáž,
chalupu? Koupím různé
staré věci – kanystr USA,
Wehrmacht, hasič skou-
tesařskou sekeru, váhy,
kávomlýnek, sošky z por−
celánu, zavírací nože, za−
palovače na benzin, dílen−
ský svěrák, kameninové
hrnce- formy na pečení
apod. Tel.: 732431470.
PM 25026

KOUPÍM staré dětské
hračky, vánoční ozdoby,
rádia, mlýnky, hmoždíře,
lustry. Mopedy, motorky,
pionýry, motopřilby,
smalt. nádobí, panenky,
obrazy, porcelán apod.
Tel.: 605080878. PM
25027 

KOUPÍM silnou dubovou
kulatinu různých délek už
od 1m a průměru 50cm
a více, kmeny beru i křivé,
rozvětvené – vyřezávám
sochy, tel.: 607234652.
RR 24711

KOUPÍM tento typ křesel
a starožitný nábytek a ná−
bytek do roku 1980. Stav
nerozhoduje. Stačí napsat
SMS či prozvonit, ozvu se.
Tel.: 776599696 a email.:

 slavoj.pikovice@
seznam.cz. 

Děkuji :) RR 24196

Žijeme v nelehké a dost turbulentní
době. Ale to neznamená, že neexis−
tuje jednoduché řešení, jak se do−
stat z  osobní či psychické = zdra−
votní krize, jak najít radost ze života.
Už je asi všem jasné, že co se dělo
a děje od r. 2019, tak nikdo nemohl
ovlivnit. Ví se, že covid poškodil
zdraví milionů lidí a způsobuje psy−
chické problémy. Na covid se nešlo
připravit. Proto hledám a zkouším
v praxi stále dokola alternativní způ−
soby léčby, protože zatím klasická
medicína nemá prostředky a léky,
ale věřím, že se brzy najdou. Podle
mé intuice do cca šesti let by mohly
být účinné léky.
„Člověk by měl o svůj pocit štěstí
nějak pečovat,“ říká uznávaný český
psychiatr Cyril Höschl, který před ně−
kolika měsíci onemocněl vážnou 
neurologickou chorobou. Ještě před
rokem jsem ho viděl v televizním roz−

hovoru a obdivoval jsem ho, jak do−
bře vypadá a říkal si, že asi dělám
málo oproti němu. A najednou,
o půl roku později, je
všechno jinak. Dnes si
opravdu nemůže být
nikdo ničím jist. Co
je dnes, nemusí
být zítra. 
Uznávaný psy−
chiatr Cyril
Höschl dokáže
o svém zdra −
votním hendikepu
mluvit věcně a ote−
vřeně, včetně toho,
že lidé s touto nemocí
mají velmi omezený čas do−
žití. Dere se mi na mysl ještě jedna
jeho věta. „Když trpíte chorobu jako
já, která má průměrnou dobu od za−
čátku do smrti šest let, tak vám je
všechno ostatní směšné.“ 

Je mi líto lidí, kteří neustále žehrají
na to, jak jsme na tom špatně. Člověk

by měl o svůj pocit štěstí pečo−
vat a nenechat si zkreslo−

vat svoje emoce tím,
co se děje až do ta−

kové míry, že mu
to kazí život.
Nenechte se
odbýt hypo−
chondrií. Po −
kud nás od−
borník označí

za hypochon−
dra, nebojte se

obrátit na dalšího
odborníka, který vás

může podpořit, uklidnit
a najít cestu řešení. 

Co se týká udržení a vylepšení zdra−
ví, píši a dávám k dispozici moje ná−
pady a doporučení, když mám pozi−
tivní zpětnou vazbu od svých klientů.

Sám je rovněž realizuji a zkouším prv−
ně na sobě, stejně jako vždy a všech−
no. Není třeba zdůrazňovat, že velkou
roli hraje psychika, která fyzické zdra−
ví ovlivňuje. Proto píši o zhmotňování
myšlenek a už mnohokrát jsem po−
psal, proč se lépe a snadněji zhmotní
negativní myšlenky než pozitivní. 
Svět se nebude věnovat tomu, aby
vás učinil šťastnými. Moudrý člověk
o sobě rozhoduje sám, blázen se řídí
podle lidí. Největším uměním je umět
žít a to se daří jen těm, kteří přizpůso−
bí své potřeby svým možnostem.
Nenaleznete štěstí, budete−li se řídit
podle ostatních. Najděte si svůj vlast−
ní způsob.
Můžete začít moji akupresurou. 1 až
2x týdně cca 22 minut ruce křížem,
zápěstí na zápěstí. Důležitý je pohyb,
aspoň 3x týdně ujít cca 10 km.
Myslete pozitivně, protože můžete
pozitivní myšlenky zhmotňovat. I to je
cesta ke štěstí.
Všem přeji v roce 2025 hodně štěstí,

zdraví, pohody. Stanislav Brázda

STANISLAV BRÁZDA
tel. 777 119 600 

606 119 600
stanley.bradley@email.cz 

www.stanleybradley.eu

„Jak přijít ke štěstí a co
dělat, aby nám neuteklo,“

zamýšlí se známý psychotronik a vizionář Stanislav Brázda

Prodám přízemní, podskle−
penou rekreační chatu i pro
trvalé bydlení na pravém
břehu řeky Úslavy v chatové
osadě „K jezu“ mezi obcí
Sedlec a Šťáhlavy. Chata dis−
ponuje chodbou, obývacírn pokojem, ložnicí, nová kou−
pelna s vanou a WC. Zastřešená pergola. Chata byla v ro−
ce 2022−2023 zrekonstruována – zateplení stropu, po−
dlahy, nové rozvody odpadů, plastová okna. Voda je při−
vedena z vlastního vrtu, odpad sveden do jímky. Topení je
lokální na tuhá paliva. Chata je vzdálena cca 100 m od 
řeky Úslavy a od jezu. Vhodné pro rybáře, ale  i k trvalé−
mu bydlení. Cena: 1 390 000,− Kč, tel. 602 229 891.



KOUPÍM staré věci z do−
mácnosti: lívanečníky,
lampičky, porcel. sošky,
fotoaparáty, formy na pe−
čení, mince, vyznamenání,
kávomlýnky, obrazy, šper−
ky apod. Tel.: 605080878.
PM 25028 

KOUPÍM tento typ křesel.
Chromový a trubkový 
nábytek, gauče, noční

stolky. Stav nerozhoduje.
Stačí napsat SMS či 

prozvonit, ozvu se. Tel.:
776599696 a email.:

 slavoj.pikovice@
seznam.cz. 

Děkuji :) RR 24195

KOUPÍM staré hrnečky,
hrnce – kameninu, váhy,
porcelán, sklo, obrazy,
hračky, hodiny, hodinky,
trojúhel. plechovky od ole−
jů, moto díly – Jawa,
Moped, pionýr, reklamní
plech. cedule na zeď. Tel.
732431470 PM 25029

KOUPÍM obrazy od malíře
Gabriela Tomana. Tel.:
606916148. RR 25086

VYKUPUJI knihy a po hled −
nice. Tel.: 792420879. RR
25097

Z  POZŮSTALOSTI KOU−
PÍM vše staré: porcelán,
kamenné hrnce, hodiny,
obrazy, nádobí, váhy, rá−
dia, vojen. věci z  války
atd. Tel.737903420 PM
25030

KOUPÍM tento typ židlí,
tento typ komod, 

starožitný nábytek 
a nábytek do roku

1980. Stav nerozho −
duje. Stačí napsat SMS
či prozvonit, ozvu se.

Tel.: 776599696 
a email.:

 slavoj.pikovice@
seznam.cz. 

Děkuji :) RR 24197

KOUPÍM skleněné demi−
žony od 30 do 50 L, tel.:
775260342. RR 25049

KOUPÍM jakoukoliv tahací
harmoniku i v nálezovém
stavu, jsem sběratel a mu −
zikant a dále koupím dvou−
rychlostní babettu na ryby.
Telefon – 728230625. RR
25053

MÁTE doma nábytek
a chromový trubkový
nábytek, křesla a nevíte
co s nimi??? NÁBYTEK
do roku 1980 a sta ro −
žitný nábytek a bytové
doplňky (lustry, lam py
apod.) zdarma odvezu,
vykoupím, zprostředkuji
prodej – za odvoz. Tel.:
608887371 / E−mail:
nabytek1980@seznam.cz
Stačí napsat SMS nebo
pro zvonit. Odpovím.  RR
24198

MODELOVOU železnici
H0 1:87, kolejivo rovné,
obloukové, různých délek,
vláčky kompletní a další
přísluš., to vše je nepou−
žité a nebylo to posta −
veno. Tel.: 702812494.
RR 24957

DŘEVĚNÉ BRIKETY
A PE LETY. Teplo pro váš
domov až ke dveřím.
Plzeňský kraj = doprava
zdarma. Tel., SMS,
WhatsApp: 604575136.
RR 25022

VČELSTVA – rámk. míra
39x27,5 nebo 39x30, vy−
šetření mor – negativní,
10 km od KT, 3.700 Kč
včetně nástavkového úlu,
s pře vozem pomohu. Tel.:
721906871. RR 25050

KOMBAJN E512 s lištou
na ND nepojízdný, shrno−
vač Kuhn GA 6000, sběra−
cí vůz MV 3−042 Malacky,
silo plechové na obilí prů−
měr 3 m, výška 6 metrů.
Dohodou. Domažlicko tel.
739845943. RR 25095

LEVNĚ benzínovou mo −
torovou pilu, ledničku do
auta 12/220 V, naftové
čerpadlo, Peugeot –
Citroen, dobré. Tel.:
702811794. RR 25112

KÁCENÍ David Gondek –
Rizikové kácení stromů,
střih živého plotu, údrž−
ba zahrad, Kontakt –tel.:
721893382, e−mail: 
david.gondek@email.cz
www.kaceni−gondek.cz.
RR 25120

CHCETE POSTAVIT PLOT?
Nabízíme kompletní reali−
zaci oplocení. Přijedeme
– zaměříme – naceníme –
zajistíme materiál – po−
stavíme. Poté si můžete
v klidu užívat bezpečí va −
še ho domova. Volejte:
tel.: 733710319, pište: 
bezdek@plotana.cz, na −
vštivte: www.plotana.cz.

PRONAJMU LEŠENÍ: 
A) trubkové lešení – kom−
plet včetně podlážek cca
200 m2 – 2.000 Kč / měs. /
100 m2. B) HAKI lešení – 
1 kostka: výška podlahy 
3 m, délka 3 m, šířka 1,3 m
(lze postavit v jednom bě−
hem 10 min.) –1.000 Kč /
měs. I dlouhodobě. Vrat −
ná kauce 5.000 Kč. Kla −
tovy. Zároveň koupím
trubky a doutníky. Tel.:
720686209. RR 24739

PŘEVEDU záznamy z vi−
deokazet na Flešku ne−
bo DVD, levně. Tel.
777554484. RR 25018

TAŽNÉ zařízení na ja −
kýkoli automobil, pro −
dej – montáž, www.
e−taznezarizeni.cz, tel.:
775104121. RR 25074

PRODÁM levně Ford
Fusion, zachovalý, pěkný
stav, 15 let starý, cena
40.000 Kč. Volat 10–17
h. Tel.: 775270251. RR
25117

INVALIDNÍ důchodce
69 hledá trochu upo −
vídanou, invalidní dů −
chodkyni 60+. Zn. KT.
Ve dvou se dobře po −
vídá. Tel.: 777320232.
RR 25091

HLEDÁM spor tovně za−
loženou kamarádku s vý −
hodami na příjemné
chvíle. Jsem rozvedený,
59 let, štíhlé postavy,
tel.: 702343922. RR
25108

ČESKO má 10 mil. oby−
vatel. Z  toho je polovina
žen (cca 5 mil.). Z  nich
jsou 3/4 dospělých (18–
100 let), tedy (cca 
3,5 mil.). Copak se mezi
nimi nenajde jedna jediná,
která by byla nezadaná
a měla vážný zájem o se−
známení a společný život
se 66letým mužem, ab−
stinentem a nekuřákem?
Nemohu nabídnout ma −
jetek a ve svém věku ani
krásu. Nabízím však lás −
ku, věrnost, oporu a po−
moc. RR 25032

HLEDÁM paní pro život,
já 58/195 cm. Mám
ale malý handicap.
Jsem soběstačný, pra−
covitý a rád vařím. Tel.:
739207600. RR 25034

HLEDÁM pohodovou,
bezkonfliktní ženu na
hezké přátelství, na dis−
krétní, trvalý vztah bez
narušení soukromí. Dis −
krétnost, vzájemná dů−
věra a pohodová do −
mluva podmínkou. Jsem 
pohodový 55/180/85
spor t. postavy, KT, DO.
Tel.: 733407817. RR
25045

MUŽ + ŽENA = SEX +
LÁSKA + SPOLEČNÝ
ŽIVOT. HLEDÁM VŠE
V JEDNÉ OSOBĚ. NA −
JDU? RR 25059

59/180 hledá kamarád−
ku. Věk a stav nerozho−
duje! Tel. 607467062.
RR 25115

HLEDÁM přátele, pár
i starší nebo mladší
i jednotlivě ženu, kteří
jsou také sami, se záj−
mem o něžný dotek, po−
hlazení bez sexu a být
dobrým kamarádem.
Se jdeme se u kávy?
Muž po 50, štíhlý, něž −
ný, pohodový, svobod−
ný, slušný. Dlouhodobě.
Najdeme se? P.S.: KT,
DO, PJ, PM, Sušice
a okolí. SMS: 722512502
RR 25087
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NABÍZÍM stříhání ži−
vých plotů, stříhání
stromů a sekání trá−
vy. I velké plochy.
Tel.: 721623521. RR
24915

PROVÁDÍM zednické
práce – omítky, malíř−
ské práce, rekonstruk−
ce bytového jádra, ob−
klady, dlažby, bourací
práce a další práce
dle domluvy. Plzeň sko,
Klatovsko, Do maž  lic −
ko, Sušicko a okolí.
Rozumné ceny. Tel.:
721757399. RR 25040

ÚDRŽBA ZAHRAD,
ČIŠTĚNÍ ZÁMKOVÉ 

DLAŽBY,
PALIVOVÉ DŘEVO,

STŘIH ŽIVÝCH PLOTŮ, 
RIZIKOVÉ KÁCENÍ, 
PLOŠNÉ VÝŘEZY, 

ŠTĚPKOVÁNÍ,
SÁZENÍ STROMŮ
tel.: 728 70 90 70 

www.kacim.cz 
RR 25113

STARÉ PIVNÍ LAHVE!!
Zaplatím i několik desí−
tek tisíc Kč za starou
pivní lahev s nápisem
Plánice, Mačice, Blo −
vice, Chotiměř, Stu ben −
bach, Kundratitz, Gotz,
Jarolím, Pauli, Melan,
Šebesta, Kleč ka, Petr −
michl, Dollan ský, Watz −
cla wick, Lešer, Šubrt,
Vrhel, Čejna atd., tel.
606245515. RR 24017
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Uzávěrka řádkové inzerce je 24. února 2025

ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE

50 Kč (bez DPH) jeden řádek
– počet úhozů na řádek včetně mezer = 30

KOMERČNÍ 
ŘÁDKOVÝ INZERÁT: 

Další číslo

Plzeňského
rozhledu

vyjde 
4. 3. 2025

Měsíčník rozšiřovaný zdarma 
do domácností
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SUPER CENA. Miláčkové, přeji krásné prožití
Valentýnka. Spolu můžeme prožít skvělé erotické
chvíle. Tento měsíc slevička. Diskrétní soukromí
v mé postýlce. V denní době volat (sms ne).
Mobil 604 737 781. PM 23098

Tel. 604 737 781

POZOR!!! Veškerá administrativa spojená se soukromou 
řádkovou inzercí převedena do klatovské redakce. 

Stejně tak komerční řádková inzerce.
Inzeráty můžete posílat e−mailem: inzerce@vmi−rozhled.cz

anebo poštou na adresu: Redakce Rozhled, 
Vídeňská 218, 339 01 Klatovy, tel.: 376 360 311.
Zaplatit inzerci můžete bankovním převodem:

ČSOB: 72827293/ 0300

VDOVA, štíhlá 68/170,
hledá přítele do 75 let.
KT, SU, jen vážné na −
bídky do redakce Roz −
hle du. RR 25058

49 HLEDÁ přítele od 50
let, jsem svobodná. Zn.:
Západní Čechy. RR
25100
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